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Αθανάσιος Αθανασόπουλος 
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Τα ενυπόγραφα άρθρα  
δεν εκφράζουν υποχρεωτικά  

τις θέσεις της ιδιοκτησίας 
ή της σύνταξης  

της «Νέας Αστυνομίας».

Συναδέλφισσες, 
συνάδελφοι 
Το 33ο πανελλαδικό 
συνέδριο της Ομοσπονδίας 
αποτελεί σταθμό στα 
συνδικαλιστικά μας χρονικά. 
Η μαζική συμμετοχή  
των αντιπροσώπων,  
η μεγαλύτερη έως σήμερα 
αφού προσήλθαν πλέον  
των 700 εκλεγμένων 
αντιπροσώπων, ανεβάζει  
τον πήχη των ευθυνών 
όλων μας. Η Π.Ο.ΑΣ.Υ.,  
η Ομοσπονδία που διαθέτει 
την πιο μαζική οργανωτική 
βάση, κάνει τη διαφορά  
σε όλα τα επίπεδα. Άψογη 
διοργάνωση συνεδρίου, 
ανάδειξη των σημαντικών 
της επιτυχιών και 
παρουσίαση εξωστρεφών 
δράσεων για την 
επιβεβαίωση του 
αναγνωρίσιμου κοινωνικού 
της ρόλου. 

S M S

Μετά από παρέμβαση της Ομοσπονδίας μας 
(σχετ. Αρ. Πρωτ.: 503/4/103α από 
23/3/2023 εγγράφου της Π.Ο.ΑΣ.Υ. και Υπ’ 

αριθμ. 22/2023 επιστολή Ένωσης Αστυνομικών 
Υπαλλήλων Θεσσαλονίκης), απαντάται το αίτημα της 
Ένωσης Αστυνομικών Υπαλλήλων Θεσσαλονίκης, 
αναφορικά με το πρόβλημα που είχε παρουσιαστεί στη 
Γενική Αστυνομική Διεύθυνση Θεσσαλονίκης και αφο-
ρούσε στη μη καταβολή των οδοιπορικών εξόδων σε 
αστυνομικούς που μετακινούνται εντός του νομού και 
πέραν των 60 χλμ. 

Για διάφορους λόγους είχε παρατηρηθεί διαφορετική 
αντιμετώπιση και χορήγηση των οδοιπορικών εξόδων, 
οπότε απαιτήθηκε να δοθεί συγκεκριμένη ερμηνεία των 
ισχυουσών διατάξεων από την αρμόδια διεύθυνση του 
Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνομίας. Σύμφωνα με τη 
Διαταγή 1744/23/651835 από 31 Μαρτίου 2023 
του Κλάδου Διαχειριστικής – Τεχνικής Υποστήριξης και 
Πληροφορικής, «...αναφορικά με τη μετακίνηση του 
Αστυνομικού Προσωπικού άνω των 60 χλμ εντός του 
ιδίου Νομού δικαιολογούνται οδοιπορικά έξοδα μετα-

κίνησης. Σε κάθε περίπτωση θα πρέπει να τηρείται η 
αρχή της χρηστής δημοσιονομικής διαχείρισης (άρθρο 
33 του Ν.4270/2014) καθώς και τα αναφερόμενα 
στην ως άνω Διαταγή κ. Προϊσταμένου Επιτελείου». 

Στην αρχική μας παρέμβαση προς την Ηγεσία της 
Ελληνικής Αστυνομίας, σημειώναμε ότι η Ένωση Αστυ-
νομικών Υπαλλήλων Θεσσαλονίκης, εξέφρασε τη δια-
μαρτυρία της για τη μη καταβολή οδοιπορικών εξόδων 
σε αστυνομικούς που μετακινούνται εντός του νομού 
και πέραν των 60 χλμ. Επανερχόμαστε στο πρόβλημα 
αυτό, εκθέτοντάς σας τις διατάξεις που ισχύουν και 
προστατεύουν τους συναδέλφους μας από κάθε αυ-
θαίρετη νομική ερμηνεία και πράξη της διοίκησης. 

Ειδικότερα, βάσει του Π.Δ. 200/93, άρθρο 7 παρ. 
1 του νόμου 2685/99 (Κάλυψη δαπανών μετακινου-
μένων υπαλλήλων εντός κι εκτός επικρατείας), όπως 
τροποποιήθηκε και ισχύει σύμφωνα με το άρθρο 9, οι 
δαπάνες μετακίνησης στελεχών της ΕΛ.ΑΣ. καθορίζον-
ται από τις διατάξεις της υπ’ αριθμ. 2/72000/0022 
(ΦΕΚ Β’ 1702/2001) Κοινής Υπουργικής Απόφασης, 
όπως τροποποιήθηκε και ισχύει σήμερα, καθώς και 

από το ν.3833/2010, άρθρο 9. 
Συνεπώς, για αποστάσεις άνω των 60 χλμ εντός του 

ιδίου νομού, ο αστυνομικός που μετακινείται, δικαιού-
ται οδοιπορικών εξόδων και οποιαδήποτε άλλη ερμη-
νεία είναι αυθαίρετη και η μη αποζημίωση των συνα-
δέλφων μας, παράνομη πράξη και τιμωρείται. 

Αναμένουμε από την πλευρά σας, να λάβετε σοβαρά 
υπόψη τα επισυναπτόμενα έγγραφα και να προβείτε 
άμεσα στις αναγκαίες ενέργειες, ώστε το πρόβλημα 
που έχει αναδειχθεί χωρίς να τύχει της δέουσας προ-
σοχής από την διοίκηση, όχι μόνο για να διορθωθεί, 
αλλά και για να αποτελέσει αντικείμενο αναζήτησης 
των ευθυνών, όπου αυτές εντοπισθούν και καταλογι-
σθούν. Η Ομοσπονδία θα παρακολουθεί στενά την 
εξέλιξη του όλου ζητήματος. 

Είναι αδιανόητο ορισμένοι να ερμηνεύουν τους νό-
μους κατά το δοκούν, ασκώντας «οικονομική πολιτι-
κή» στις πλάτες των συναδέλφων μας, στερώντας τους 
τα οφειλόμενα οδοιπορικά και αναγκάζοντάς τους να 
πληρώνουν από την τσέπη τους τα σχετικά έξοδα για 
τις ανάγκες της υπηρεσίας.

Δικαιολογούνται οδοιπορικά έξοδα μετακίνησης 
και άνω των 60 χλμ εντός του ιδίου Νομού

Όχι οικονομική πολιτική στις πλάτες των συναδέλφων μας, κατήγγειλε η Ομοσπονδία

ΓΑΛΛΙΑ 
Μαζικές διαμαρτυρίες σε όλη τη Γαλλία για το νέο συνταξιοδοτικό σύστημα της χώρας, το οποίο μεταξύ άλλων ορίζει ότι η ηλικία συνταξιοδότησης 
αυξάνεται στα 64 χρόνια από τα 62 που ήταν μέχρι σήμερα. 

Μ ετά από πρόταση της Ομοσπονδίας μας απετράπη ο περιορισμός του δι-
καιώματος εκλογιμότητας των χαμηλοβάθμων Αξιωματικών σε αιρετές 
θέσεις τοπικής αυτοδιοίκησης. 

Ειδικότερα, με την νομοτεχνική βελτίωση που κατατέθηκε στη Βουλή από τον 
Υπουργό Εσωτερικών κ. Μάκη ΒΟΡΙΔΗ μετά από αποτελεσματική συνεργασία 
που είχαμε με τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Παναγιώτη ΘΕΟΔΩΡΙ-
ΚΑΚΟ και τον Γενικό Γραμματέα Δημόσιας Τάξης κ. Μιχαήλ ΚΑΡΑΜΑΛΑΚΗ, 
επεκτείνεται η εξαίρεση που ισχύει ήδη για το ασυμβίβαστο στα Στελέχη των Σω-

μάτων Ασφαλείας και του Λιμενικού Σώματος τα οποία έχουν προαχθεί σε Αξιω-
ματικούς, λόγω ετών προϋπηρεσίας και για το κώλυμα εκλογιμότητάς τους, εφό-
σον είναι χαμηλόβαθμοι αξιωματικοί, οι οποίοι ως εκ του βαθμού τους δεν 
ασκούν διοίκηση. 

Με τον τρόπο αυτό, διευρύνεται η δυνατότητα συμμετοχής σε αιρετές θέσεις 
της τοπικής αυτοδιοίκησης σε άξια και έμπειρα στελέχη των Σωμάτων Ασφαλείας 
και του Λιμενικού Σώματος, με σκοπό την περαιτέρω αναβάθμιση του θεσμού 
της τοπικής αυτοδιοίκησης, με την δυνατότητα συμμετοχής τους.

Aπετράπη ο περιορισμός του δικαιώματος 
εκλογιμότητας των χαμηλοβάθμων Αξιωματικών  



Χιούμορ... του Γιάννη Δερμετζόγλου (Ελεύθερος Τύπος)

ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ 3Μάρτιος-Απρίλιος 2023  ΝέαΑστυνομία

Η ατζέντα του μήνα

Φοβόταν τρομερά το θάνατο  
γιατί δεν είχε ζήσει ακόμα. 

Φραντς Κάφκα 
Τσέχος συγγραφέας (1883-1924)

“
”

05-03-23 
Ανακοινώθηκαν οι θέσεις κατωτέρων αξιωματικών για 
τις τακτικές μεταθέσεις του έτους 2023 με αντικειμενικά 
κριτήρια  

08-03-23 
Η Πανελλήνια Ομοσπονδία Αστυνομικών Υπαλλήλων, 
εκφράζοντας τα βαθιά αισθήματα θλίψης και οδύνης 
σύμπασας της αστυνομικής οικογένειας για τη σιδηρο-
δρομική τραγωδία στα Τέμπη, δηλώνει τη συμμετοχή 
της, δι’ αντιπροσωπείας της, στη συγκέντρωση διαμαρ-
τυρίας στην Αθήνα. 

08-03-23 
Εθιμοτυπική συνάντηση της Επιτροπής θεμάτων Εκπαί-
δευσης και Επιμόρφωσης της Π.Ο.ΑΣ.Υ. με τον Διοικητή 
της Αστυνομικής Ακαδημίας Υποστράτηγο κ. ΚΑΛΟΓΗ-
ΡΟ Χαράλαμπο.  

20-03-23 
Στο πλαίσιο των αποφάσεων του Διοικητικού Συμβου-
λίου για την παροχή βοήθειας στους πληγέντες συναν-
θρώπους μας μετά τις καταστροφικές πυρκαγιές του 
2022, παραδώσαμε στο 1ο ΕΠΑΛ «ΖΗΝΩΝ» του Δήμου 
Διονύσου, υλικό εργαστηρίων πληροφορικής. 

21-03-23 
Την τελευταία συνεδρίαση, πριν από το 33ο τακτικό συ-
νέδριο, πραγματοποίησε το Διοικητικό Συμβούλιο με 
βασικό θέμα τη συζήτηση και έγκριση του Διοικητικού 
Απολογισμού, του Οικονομικού Απολογισμού και του 
Προϋπολογισμού της Ομοσπονδίας για τη νέα, μετασυ-
νεδριακή, περίοδο. 

21-03-23 
Στη Διαρκή Επιτροπή Οικονομικών Υποθέσεων της Βου-
λής των Ελλήνων κλήθηκε και παρουσίασε τις θέσεις 
μας ο Πρόεδρος της Ομοσπονδίας κ. Γρηγόρης ΓΕΡΑ-
ΚΑΡΑΚΟΣ, αναφορικά με μισθολογικές διατάξεις του 
ΥΠΕΘΑ. 

23-03-23 
Δημοσιεύτηκε εντελώς αιφνιδιαστικά, εν κρυπτώ και 
χωρίς καμία διαβούλευση με την Ομοσπονδία, το υπ’ 
αριθμ. 34 Προεδρικό Διάταγμα «Ρύθμιση θεμάτων προ-
σωπικού και οργάνωσης υπηρεσιών Ελληνικής Αστυ-
νομίας» (ΦΕΚ 73, 23/2/203, τεύχος Α). 

28-03-2023  
Με τον Γενικό Επιθεωρητή Αστυνομίας Νοτίου Ελλάδος 
Αντιστράτηγο κ. ΣΠΑΝΟΥΔΑΚΗ Νικόλαο συναντήθηκε 
η Επιτροπή Εργασίας Νοτίου Τομέα της Π.Ο.ΑΣ.Υ., συ-
νοδευόμενη από τον Γραμματέα του Διοικητικού Συμ-
βουλίου κ. ΧΑΝΤΖΟΠΟΥΛΟ Θεόδωρο. 

29/30-03-23 
Με την ιστορικά, μεγαλύτερη συμμετοχή αντιπροσώπων 
από όλες τις Πρωτοβάθμιες Ενώσεις, λόγω του αυξα-
νόμενου κύρους της Ομοσπονδίας και την ομόφωνη 
έγκριση του Ψηφίσματος για το νέο διεκδικητικό μας 
πλαίσιο, ολοκληρώθηκαν οι εργασίες του 33ου τακτι-
κού πανελλαδικού μας συνεδρίου που πραγματοποι-
ήθηκε στην Αθήνα. 

31-03-23 
Δικαιολογούνται οδοιπορικά έξοδα μετακίνησης και άνω 
των 60 χλμ εντός του ιδίου Νομού, σύμφωνα με την 
απάντηση που έδωσε το Αρχηγείο σε σχετικά μας έγ-
γραφα. 

Σ το πλαίσιο των αποφάσεων του Διοικητι-
κού Συμβουλίου της Ομοσπονδίας για την 
παροχή βοήθειας στους πληγέντες συ-

νανθρώπους μας μετά τις καταστροφικές πυρ-
καγιές του 2022, ο Πρόεδρος της Ομοσπον-
δίας κ. Γρηγόρης ΓΕΡΑΚΑΡΑΚΟΣ εξουσιοδό-
τησε τον Πρόεδρο της Ένωσης Αστυνομικών 
Υπαλλήλων Βορειοανατολικής Αττικής κ. 
Κωνσταντίνο ΤΣΟΥΜΑΝΗ, να παραδώσει σή-
μερα στο 1ο ΕΠΑΛ «ΖΗΝΩΝ» του Δήμου Διο-
νύσου, υλικό εργαστηρίων πληροφορικής. 

Ειδικότερα, το υλικό που παρασχέθηκε από 
την Ομοσπονδία μας, παραλήφθηκε από τον 
Διευθυντή του 1ου ΕΠΑΛ Διονύσου «ΖΗΝΩΝ» 
κ. Νικόλαο ΠΛΕΣΣΑ, τον Υποδιευθυντή κ. Νι-
κόλαο ΖΑΛΜΑ και τον Δημοτικό Σύμβουλο του 
Δήμου Διονύσου κ. Παναγιώτη ΤΣΟΥΚΑ, τέως 

αντιδήμαρχο Παιδείας, παρουσία καθηγητών. 
Με την σημερινή μας κοινωνική δράση η 

Ομοσπονδία επιβεβαιώνει για άλλη μια φορά 
την αποστολή της ως ένας συνδικαλιστικός φο-
ρέας που αφουγκράζεται τις αγωνίες και τις 

ανάγκες των συμπολιτών μας όταν δοκιμάζον-
ται από φυσικές και όχι μόνο, καταστροφές. 

Στέλνοντας και πάλι αυτό το μήνυμα, η Ομο-
σπονδία εκφράζει την ικανοποίησή της για την 
συγκινητική αποδοχή της βοήθειας που προ-
σφέρθηκε απλόχερα από τα μέλη μας στο 1ο 
ΕΠΑΛ Διονύσου «ΖΗΝΩΝ»  

Συνεχίζουμε την ανθρωπιστική μας προσπά-
θεια με ευαισθησία και αυτοπεποίθηση, έχοντας 
επίγνωση του γεγονός ότι η κοινωνική ανα-
γνώριση που συνοδεύει πάντα τέτοιες ενέργει-
ες, ενδυναμώνει και τον συνδικαλιστικό μας 
αγώνα με σκοπό την επίλυση και των δικών μας 
δίκαιων αιτημάτων. 

Ευχόμαστε στους καθηγητές και τα παιδιά 
του 1ου ΕΠΑΛ Διονύσου «ΖΗΝΩΝ», καλή πρό-
οδο και καλή επιτυχία στις σπουδές τους.

Σ τη Διαρκή Επιτροπή Οικονομικών Υποθέσεων της Βουλής των 
Ελλήνων κλήθηκε και παρουσίασε τις θέσεις μας ο Πρόεδρος 
της Ομοσπονδίας κ. Γρηγόρης ΓΕΡΑΚΑΡΑΚΟΣ, αναφορικά με 

διατάξεις του σχεδίου νόμου του Υπουργείου Οικονομικών με τίτλο 
«Πλαίσιο ρύθμισης οφειλών και άλλες φορολογικές και τελωνειακές 
ρυθμίσεις, προστασία των συντάξεων από τον πληθωρισμό και άλλες 
διατάξεις για τη στήριξη της κοινωνίας και της επιχειρηματικότητας». 

Ειδικότερα, με το άρθρο 91 προβλέπονται διατάξεις τροποποίησης 
του ν. 4472/2017 που αφορούν στο μισθολογικό καθεστώς των 
Ενόπλων Δυνάμεων και Σωμάτων Ασφαλείας, με στόχο, σύμφωνα με 
την Εισηγητική έκθεση, τη μεγαλύτερη αποδοτικότητα των στελεχών 
τους, μέσω της παροχής μισθολογικών κινήτρων. 

Ωστόσο, ο στόχος αυτός, όπως τονίστηκε από τον Πρόεδρο της 
Ομοσπονδίας μας δεν επιτυγχάνεται διότι δεν έχει προηγηθεί καμία 
διαβούλευση για τον εξορθολογισμό του ισχύοντος νομοσχεδίου, με 
αποτέλεσμα να διατηρούνται οι στρεβλώσεις και οι αδικίες που θε-
σμοθετήθηκαν το 2017 από την τότε Κυβέρνηση. Και οι οποίες, μά-
λιστα, εντείνονται στο επίμαχο άρθρο που αναφέρεται στην κατηγορία 
Γ΄ του ειδικού μισθολογίου. 

Η Ομοσπονδία αγωνίζεται για ένα νέο μισθολόγιο που θα λαμβάνει 

υπόψη το βασικό μας αίτημα για την αναγνώριση της επικινδυνότητας 
της εργασίας, καθώς και τις αποφάσεις του Συμβουλίου της Επικρα-
τείας. Προς αυτήν την κατεύθυνση το συνδικαλιστικό μας κίνημα επι-
ζητεί το διάλογο με τους αρμόδιους υπουργούς, ζητώντας την από-
συρση του επίμαχου άρθρου και αντιπροτείνοντας την ικανοποίηση, 
στο πλαίσιο αυτού του νομοσχεδίου, ενός άλλου διαχρονικού μας αι-
τήματος, ήτοι της αύξησης του ποσού της ωριαίας νυχτερινής αποζη-
μίωσης που παραμένει καθηλωμένη από την εποχή των μνημονίων.

Να αποσυρθεί το επίμαχο άρθρο

Προσφορά ειδών πληροφορικής

Κ ατατέθηκε στο σχέδιο νόμου του Υπουργείου Εσωτερικών που συζητήθηκε και ψηφί-
στηκε στις 11 Απριλίου 2023 στη Βουλή, διάταξη του Υπουργείου Οικονομικών για 
την εκλογική αποζημίωση κατά τις επικείμενες βουλευτικές εκλογές της 21ης Μαΐου 

2023. 
Ειδικότερα, το άρθρο 3 προβλέπει την αύξηση του ποσού που θα χορηγηθεί στο προσωπικό 

των Υπουργείων Προστασίας του Πολίτη και Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας 
από 10.000.000 ευρώ σε 15.000.000 ευρώ. 

Η αποζημίωση για πρώτη φορά απαλλάσσεται από τις νόμιμες κρατήσεις και την φορολογία 
εισοδήματος.

Η επίθεση που δέχθηκε 
 η 12χρονη –  

θύμα βιασμού, προκαλεί  
για τη θρασύτητα  

των δραστών, αλλά 
κυρίως γιατί για άλλη 

μια φορά αποδεικνύεται 
πόσο μεγάλο είναι το 

πρόβλημα της σωστής 
αξιολόγησης των 
προτεραιοτήτων  
της αστυνομίας.  

15.000.000 για τη χορήγηση  
της εκλογικής αποζημίωσης
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40 χρόνια από την ίδρυση της ΕΛ.ΑΣ.,  
το 33ο Συνέδριο  

σταθμός στα συνδικαλιστικά χρονικά της Π.Ο.ΑΣ.Υ.

Με την ιστορικά, μεγαλύτερη 
συμμετοχή αντιπροσώπων 
από όλες τις Πρωτοβάθμιες 

Ενώσεις, λόγω του αυξανόμενου κύ-
ρους της Ομοσπονδίας και την ομό-
φωνη έγκριση του Ψηφίσματος για το 
νέο διεκδικητικό μας πλαίσιο, ολο-
κληρώθηκαν οι εργασίες του 33ου 
τακτικού πανελλαδικού μας συνεδρί-
ου που πραγματοποιήθηκε στην Αθή-
να το διήμερο 29 και 30 Μαρτίου 
2023, επιβεβαιώνοντας για άλλη μια 
φορά την ανοδική πορεία του συνδι-
καλιστικού μας κινήματος, το οποίο 
αφήνει πίσω του συγκεκριμένες δρά-
σεις και μετρήσιμα αποτελέσματα σε 
όλους τους τομείς. 

Τις εργασίες του συνεδρίου που 
διεξήχθησαν μετά από δυο χρόνια, 
χωρίς τα περιοριστικά μέτρα της παν-
δημίας, είχε στο επίκεντρό του τα 40 

έτη από την ίδρυση της Ελληνι-
κής Αστυνομίας, μετά την 

ενοποίηση της Ελληνικής 
Χωροφυλακής και της 
Αστυνομίας Πόλεων το 
1984, τίμησαν με την 
συμμετοχή τους και απη-
ύθυναν χαιρετισμό, εκ μέ-
ρους του Πρωθυπουργού 
ο Υπουργός Προστασίας 
του Πολίτη κ. Παναγιώτης 
ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟΣ, ο Βου-
λευτής της Νέας Δημο-
κρατίας κ. Δημήτρης 
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ, ο 
πρώην Υπουργός και Το-
μεάρχης Προστασίας του 
Πολίτη του ΣΥΡΙΖΑ – 
Προοδευτική Συμμαχία κ. 

Χρήστος ΣΠΙΡΤΖΗΣ, ο Γραμματέας 
της Κεντρικής Πολιτικής Επιτροπής 
του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής κ. 
Ανδρέας ΣΠΥΡΟΠΟΥΛΟΣ, ο Βουλευ-
τής της Ελληνικής Λύσης κ. Κων-
σταντίνος ΧΗΤΑΣ, ο Υπαρχηγός της 
Ελληνικής Αστυνομίας Αντιστράτηγος 
κ. Γεώργιος ΔΟΥΒΑΛΗΣ, ο Πρόεδρος 
της ΠΟΑΞΙΑ κ. Ανδρέας ΒΕΛΛΙΟΣ, ο 
Πρόεδρος της ΠΟΕΥΠΣ κ. Δημήτρης 
ΣΤΑΘΟΠΟΥΛΟΣ, ο Πρόεδρος της 
ΠΟΕΠΛΣ κ. Παναγιώτης ΤΣΙΑΝΟΣ και 
ο Πρόεδρος της ΠΟΜΕΝΣ κ. Δημή-
τριος ΡΩΤΑΣ. 

Παρευρέθησαν ο Αρχιμανδρίτης 
της Μονής Αρκαδίου κ. ΘΕΟΛΟΓΟΣ, 
ο Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη κ. Ελευθέριος ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ, ο 
Γενικός Γραμματέας Δημόσιας Τάξης, 
κ. Μιχαήλ ΚΑΡΑΜΑΛΑΚΗΣ, ο Βου-
λευτής ΣΥΡΙΖΑ –Προοδευτική Συμμα-

χία κ. Διονύσης ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ, ο 
πολιτευτής Ευβοίας της Ελληνικής 
Λύσης κ. Ιωάννης ΚΑΤΣΙΑΜΑΚΑΣ, ο 
Προϊστάμενος Επιτελείου ΑΕΑ Αντι-
στράτηγος κ. Ελευθέριος ΓΚΑΡΙΛΑΣ, 
ο Γενικός Επιθεωρητής Αστυνομίας 
Νοτίου Ελλάδος, Αντιστράτηγος Νι-
κόλαος ΣΠΑΝΟΥΔΑΚΗΣ, ο Προϊστά-
μενος Κλάδου Διαχειριστικής – Τεχνι-
κής Υποστήριξης και Πληροφορικής 
Υποστράτηγος κ. Δημήτριος ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ, ο Γενικός Αστυνομικός Διευ-
θυντής Αττικής Υποστράτηγος κ. 
Αστέριος ΜΑΝΤΖΙΩΚΑΣ, ο Διευθυν-
τής Ασφαλείας Αττικής, Ταξίαρχος κ. 
Ιωάννης ΣΚΟΥΡΑΣ, ο Διευθυντής 
Τροχαίας Αττικής Ταξίαρχος κ. Χρή-
στος ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ, η Αντιστράτη-
γος ε.α. Ζαχαρούλα ΤΣΙΡΙΓΩΤΗ και ο 
Αντιπρόεδρος της ΠΟΜΕΝΣ κ. Βασί-
λειος ΛΑΜΠΡΟΥ. 

 
Σχεδιάζουμε το μέλλον  
για εμάς και την κοινωνία 

Ο Πρόεδρος της Ομοσπονδίας κ. 
Γρηγόρης ΓΕΡΑΚΑΡΑΚΟΣ, καλωσο-
ρίζοντας τους επίσημους προσκεκλη-
μένους, στάθηκε ιδιαίτερα στα 40 
χρόνια της Ελληνικής Αστυνομίας και 
στο μήνυμα που θέλαμε να εκπέμ-
ψουμε -«σχεδιάζουμε το μέλλον για 
εμάς και την κοινωνία»- αναδει-
κνύοντας όλες τις παθογένειες του 
αστυνομικού συστήματος, τα συσσω-
ρευμένα προβλήματα που αντιμετωπί-
ζει ο Έλληνας και η Ελληνίδα Αστυ-
νομικός και τον αγώνα που δίνουμε 
για την επίλυσή τους, με προτάσεις 
και εποικοδομητικό διάλογο, υπηρε-
τώντας τον πρωταρχικό μας στόχο, 

Πρωτοφανής συμμετοχή αντιπροσώπων, ομόφωνες αποφάσεις για την περαιτέρω πορεία της Ομοσπονδίας  
με το βλέμμα στο συνάδελφο αλλά και στην ελληνική κοινωνία 

ΝέαΑστυνομία  Μάρτιος-Απρίλιος 2023



ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ 5

που δεν είναι άλλος από την αποτε-
λεσματική λειτουργία της αστυνομίας, 
στην υπηρεσία της κοινωνίας και του 
κράτους. 

Μάλιστα, υπενθύμισε στα πολιτικά 
κόμματα ότι το ερώτημα «τι αστυνομία 
θέλουμε», δεν έχει απαντηθεί ακόμα 
και επιτέλους πρέπει να δοθούν ξεκά-
θαρες απαντήσεις διότι όπως έχει πει 
και ένας κινέζος φιλόσοφος, «οι αλ-
λαγές είναι κυκλικές, ώστε τα πάντα 
τείνουν να επιστρέψουν στο σημείο 
από όπου ξεκίνησαν»! Ενώ ιδρύθηκε 
η Ελληνική Αστυνομία για να αντιμε-
τωπιστεί η πολυδιάσπαση των αστυ-
νομικών αρμοδιοτήτων, ο κομματικός 
εναγκαλισμός, το ρουσφέτι και η ερ-
γασιακή εκμετάλλευση, δυστυχώς αν-
τιμετωπίζουμε τα ίδια και πολλά άλλα 
απαράλλαχτα φαινόμενα. Αναγνωρί-
ζοντας στη συνέχεια ότι έχουν γίνει 
πολλές δημοκρατικές αλλαγές και με-
ταρρυθμίσεις χάριν των αγώνων του 
συνδικαλιστικού μας κινήματος, έθε-
σε τον πολιτικό κόσμο προ των ευθυ-
νών του. Ενόψει δε των βουλευτικών 
εκλογών, στάθηκε στα δυο επίκαιρα 
αιτήματά μας, την αναγνώριση της 
επικινδυνότητας της εργασίας και την 
εκλογική αποζημίωση, απαιτώντας να 
δοθούν απαντήσεις τώρα, πριν από 
τις εκλογές. Αφού το 2023 είναι έτος 
εξορθολογισμού των ειδικών μισθο-
λογίων, επιβάλλεται η κυβέρνηση να 
θεσμοθετήσει συγκριμένη διάταξη, 
ενώ η εκλογική αποζημίωση πρέπει να 
είναι 600 ευρώ και όχι το ευτελές πο-
σό των 150 ευρώ (καθαρά 90) που 
δόθηκε το 2019.  

Σε ό,τι αφορά το υπόλοιπο διεκδι-
κητικό πλαίσιο και τον εκσυγχρονισμό 
της αστυνομίας, ζήτησε να υπάρξει 
από όλους σοβαρότητα, διακομματική 
συνεννόηση και συνεργασία με την 
επιστημονική κοινότητα ώστε στον 
21ο αιώνα πλέον να μη χαθούν άλλες 
δεκαετίες λάθος αποφάσεων και πει-
ραματισμών που έχουν κοστίσει την 
ανθρώπινη ζωή συνολικά 143 αστυ-
νομικών μετά την ενοποίηση των δυο 
σωμάτων. 

Απαντώντας στη συνέχεια, και στις 
επίμονες ερωτήσεις του Προέδρου 
της Ομοσπονδίας, ότι για μας είναι ιε-
ρό το αίτημα για το «επικίνδυνο», 
διότι εκπροσωπεί και ορφανικές οι-
κογένειες, ο Υπουργός Προστασίας 
του Πολίτη, αφού προέβη σε εκτενή 
απολογισμό της θητείας του, αναφέρ-
θηκε και στην αναγνώριση της επικιν-

δυνότητας της εργασίας, τονίζοντας 
ότι το ποσό των 600 ευρώ που δό-
θηκε το Δεκέμβριο για την υπερεργα-
σία, ήταν ουσιαστικά το πρόπλασμα 
της λύσης που πρέπει να δοθεί. Το 
επάγγελμα του αστυνομικού είναι κατ’ 
εξοχήν επικίνδυνο. Θέλουμε να συ-
νοδευτεί με το αντίστοιχο οικονομικό 
επίδομα επικινδυνότητας. Η αναγνώ-
ριση πρέπει να θεωρείται δεδομένη 
αλλά δεν είναι απλή η διαδικασία. 
Ανοίξαμε τη διαδικασία και είναι θέμα 
του επόμενου διαστήματος. Σε ό,τι 

αφορά την εκλογική αποζημίωση, είπε 
ότι η ΚΥΑ προβλέπει το ποσό των 
10.000.000 ευρώ για κάθε εκλογική 
διαδικασία και επειδή θεωρεί το ποσό 
μικρό, ζήτησε από τον Υπουργό Οικο-
νομικών να υπάρξει αύξησή του κατά 
50%. 

Οι εργασίες ολοκληρώθηκαν με την 
παρουσίαση και έγκριση του Διοικη-
τικού Απολογισμού, του Οικονομικού 
Απολογισμού και του Προϋπολογι-
σμού εσόδων – εξόδων για το επόμε-
νο διάστημα. 

Τέλος, εγκρίθηκαν οι προτεινόμε-
νες αλλαγές του άρθρου 29 του Κα-
ταστατικού, που προβλέπει τη σύστα-
ση και λειτουργία Ομάδων εργασίας, 
έτσι ώστε στο εξής, από τρεις πεντα-
μελείς να είναι πλέον πέντε τριμελείς 
και να εκλέγονται όλες από τους συ-
νέδρους. 

Στο ανανεωμένο διεκδικητικό μας 
πλαίσιο, το οποίο επισυνάπτεται, προ-
στέθηκε και το αίτημα για την αποκα-
τάσταση των διωχθέντων, για συνδι-
καλιστικούς λόγους, συναδέλφων μας. 

Το 33ο πανελλαδικό συνέδριο, 
αποτελεί σταθμό στα συνδικαλιστικά 
μας χρονικά και όπως αποτυπώνεται 
και στο Ψήφισμά του, έδωσε τις κα-
τευθύνσεις για τον αγώνα μας το 
επόμενο διάστημα, με πνεύμα ενότη-
τας και συνεργασίας, χωρίς κομματι-
κές δεσμεύσεις και ιδεοληψίες για μια 
σύγχρονη και αποτελεσματική νέα Ελ-
ληνική Αστυνομία, αντάξια των προσ-
δοκιών και των απαιτήσεων της κοι-
νωνίας και της χώρας στον 21ο αι-
ώνα.

Μάρτιος-Απρίλιος 2023  ΝέαΑστυνομία
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40 χρόνια Ελληνική Αστυνομία,  
σχεδιάζουμε το μέλλον για εμάς και την κοινωνία

Πανοσιολογιότατε, Υπουργέ Προστασίας 
του Πολίτη, Υφυπουργέ, Κύριοι Βουλευ-
τές και εκπρόσωποι των πολιτικών κομ-

μάτων, Κύριε Υπαρχηγέ, αγαπητοί πρόεδροι των 
Ομοσπονδιών Σωμάτων Ασφαλείας και Ενόπλων 
Δυνάμεων, Κυρίες και Κύριοι 

Αποτελεί ιδιαίτερη τιμή για την Ομοσπονδία 
μας η παρουσία σας σήμερα στο 33ο τακτικό 
μας συνέδριο, το οποίο πραγματοποιείται σε μια 
χρονική στιγμή, αρκετά φορτισμένη, εξαιτίας της 
σιδηροδρομικής τραγωδίας και των αντιδράσε-
ων που προκλήθηκαν. Τέτοιων που επηρέασαν 
ακόμα και αυτή τη λειτουργία της Ελληνικής 
Αστυνομίας με τα γνωστά αποτελέσματα: Αλλαγή 
ηγεσίας και διαβεβαιώσεις για μια πιο αποτελε-
σματική εφαρμογή των σύγχρονων επιχειρησια-
κών σχεδίων. 

Μέσα σε αυτό το κλίμα, λοιπόν, διεξάγεται το 
συνέδριό μας, με κεντρικό σημείο αναφοράς τα 
40 χρόνια της Ελληνικής Αστυνομίας. Το μήνυ-
μά μας: «Σχεδιάζουμε το μέλλον για εμάς και την 
κοινωνία». Οι εξελίξεις επιβεβαίωσαν, δυστυχώς, 
τις ανησυχίες μας. 

Ξέραμε εδώ και πολύ καιρό ότι η Ελληνική 
Αστυνομία καλείται να αντιμετωπίσει νέα δεδο-
μένα και ότι απαιτούνται νέες πολιτικές. Άλλω-
στε, το ερώτημα «τι αστυνομία θέλουμε», ακόμα 
δεν έχει απαντηθεί. Παρά τις καλές προθέσεις 
και τις όποιες αποφάσεις, που ήταν αποτέλεσμα 
και των δικών μας αγώνων, το ερώτημα παρα-
μένει. Βεβαίως, αν σταθούμε σε ένα γνωμικό 
που μας έρχεται από τη μακρινή Κίνα του 9ου 
π.Χ. αιώνα, πρέπει να προβληματιστούμε. Θα 
φτάσει ποτέ το μαχαίρι στο κόκκαλο ή η κατά-
σταση θα αντιμετωπίζεται πάντα ευκαιριακά; 

Τι έχει γράψει λοιπόν ο Ι Τσινγκ στο Κινέζικο 
«Βιβλίο των Αλλαγών»; Ότι «οι αλλαγές είναι 
κυκλικές, ώστε τα πάντα τείνουν να επιστρέ-
ψουν στο σημείο από όπου ξεκίνησαν»! 

Ας δούμε όσο γίνεται πιο λακωνικά, πότε και 
από πού ξεκίνησαν οι πρώτες ριζικές αλλαγές 
στο αστυνομικό μας σύστημα. 

Η συζήτηση για την κατάργηση της Χωροφυ-
λακής και της Αστυνομίας Πόλεων, ξεκίνησε το 
1983. Την επόμενη χρονιά, με το νόμο 1481, 
ιδρύθηκε η Ελληνική Αστυνομία. 

Δυο διαφορετικά σώματα, ένα στρατιωτικό και 
ένα πολιτικό, ενώθηκαν εις σάρκαν μίαν, κου-
βαλώντας, ωστόσο, προπατορικά αμαρτήματα, 
από τα οποία δεν έχουμε απαλλαγεί ακόμα.  

Παρά τα μέτρα εκδημοκρατισμού με κορυφαίο 
το δικαίωμα του συνδικαλισμού, τη συμμετοχή 
μας στα πειθαρχικά συμβούλια, τον Κώδικα με-
ταθέσεων, τις προσλήψεις μέσω πανελληνίων, 
παρά τον εκσυγχρονισμό της εκπαίδευσης, των 
δομών και των μέσων, παρά τον πολλαπλασια-
σμό του αριθμού των αστυνομικών, κάποιες κα-
τεστημένες νοοτροπίες ή και φοβικές αντιλήψεις, 
λειτουργούν ακόμα ως βαρίδια, εμποδίζοντας την 
αξιοποίηση όλων των διαθέσιμων πόρων.  

Θα σταθώ σε κάποιες αρνητικές καταστάσεις 
που καταδεικνύουν το μέγεθος του προβλήμα-
τος, για να μην πω της αποτυχίας του αρχικού 
εγχειρήματος. 

- Κατ’ αρχάς, το σαράκι του εναγκαλισμού με 
την εξουσία, αντί να ξεριζωθεί, ενισχύθηκε. Με 
την ενοποίηση καταργήθηκαν τα Αρχηγεία της 
Χωροφυλακής και της Αστυνομίας Πόλεων και 
καθιερώθηκε ο θεσμός του κομματικού Γενικού 
Γραμματέα. Το ρουσφέτι και το «μέσον», συνέ-
χιζαν να παίζουν το ρόλο τους. Η ίδρυση Αρχη-

γείου Ελληνικής Αστυνομίας, έγινε 15 χρόνια 
μετά, το 2000, υποτίθεται για να φύγει από πά-
νω της το «πολιτικό καπέλωμα».  

- Επίσης, ενώ με την ενοποίηση του 1984 
καταργήθηκαν τα δυο σώματα, στη συνέχεια δεν 
εξασφαλίστηκε η μη επανάληψη του φαινομένου 
των πολλών ταχυτήτων αστυνομικών. Μια διαί-
ρεση που συνεχίστηκε και με τη διαδικασία 
ασφάλισης στα ασφαλιστικά μας ταμεία. Μάλι-
στα, με τις προσλήψεις ειδικών φρουρών και 
συνοριακών φυλάκων ήταν αναμενόμενο να 
δημιουργηθούν ξανά νέα σώματα, εντός του 
πρώτου, του ενοποιημένου σώματος. Έτσι, ήταν 
αναπόφευκτη μια νέα ομογενοποίηση, που 
όμως, δεν άργησε κι αυτή να ανατραπεί, αφού 
ακολούθησαν νέες προσλήψεις «ειδικών» αστυ-
νομικών. Η κατάκτηση των πανελληνίων, δηλα-
δή της αξιοκρατίας, τείνει να τιναχθεί στον αέρα 
με ό,τι αυτό συνεπάγεται για την επαγγελματική 
λειτουργία της ΕΛ.ΑΣ. 

- Αν κάνουμε μια προβολή όλου αυτού του 
νέου οικοδομήματος, θα τρομάξουμε από τις 
διαφορετικές στολές και τους πολλούς βαθμο-
φόρους που υπάρχουν. Από την εμπλοκή των 
Υπηρεσιών, η μία με την άλλη και αυτό γίνεται 
όχι λόγω αρμοδιοτήτων επειδή δεν είναι ξεκά-
θαρες, αλλά επειδή στην πράξη προκαλείται πλέ-
ον ένας απίστευτος αχταρμάς υπηρεσιών, εντο-
λών και δράσεων. Τόσο ο ιδρυτικός νόμος, ο 
1481/84 όσο και οι άλλοι που ψηφίστηκαν μέ-
σα στα 40 αυτά χρόνια, έχουν τροποποιηθεί 
εκατοντάδες φορές. Η κάθε πολιτική εξουσία 
ανάλογα με τις προτιμήσεις και τα εκλογικά της 
συμφέροντα, προωθούσε φωτογραφικές αλλα-
γές και αναδιαρθρώσεις, κάνοντας τελικά 
αγνώριστη την αστυνομία που ξέραμε. Αναπό-
φευκτα, με όλα αυτά τα ευτράπελα και τα τραγι-
κά στο χώρο μας, κάθε φορά που κρίνεται η 
αξιοπιστία του συστήματος, στα δύσκολα, κυ-
ριαρχεί ο φόβος για την κακιά την ώρα… 

- Επιπλέον, πρέπει να μιλήσουμε ξανά για το 
ανύπαρκτο καθηκοντολόγιο, αλλά και για τα 
«έκτακτα μέτρα» που έχουν γίνει κανονικότητα, 
ανατρέποντας κάθε έννοια προγραμματισμού 
και εργασιακής σταθερότητας. Αλήθεια, έως πό-
τε ο αστυνομικός δεν θα γνωρίζει εγκαίρως την 
υπηρεσία της επομένης ημέρας και έως πότε δεν 
θα κατοχυρώνεται η εξειδίκευση ή δεν θα επι-
βραβεύεται η εμπειρία και η απόδοσή του;  

Έως πότε ο αστυνομικός που υπηρετεί στην 
Ασφάλεια πρέπει να εκτίθεται σε μέτρα τάξης;  

Και γιατί ο αστυνομικός από τα Αστυνομικά 
τμήματα, πρέπει να ενισχύει διαρκώς τη φύλαξη 
στόχων και επισήμων προσώπων;  

Γιατί πρέπει να δέχεται ότι αυτό που κάνει, εί-
ναι εις βάρος της ασφάλειας των πολλών, εις 
βάρος της αστυνόμευσης, αλλά και της δίωξης 
του εγκλήματος, αφού η αστυνομία έτσι όπως 
λειτουργεί πια, μένει χωρίς υπηρεσίες ασφαλεί-
ας; Χωρίς πληροφορίες, χωρίς δηλαδή την πρώ-
τη ύλη για την εξιχνίαση των εγκλημάτων. Αν 
θέλουμε να είμαστε ειλικρινείς, πρέπει να απαν-
τήσουμε σε αυτά τα ερωτήματα και να μην κά-
νουμε ότι δεν βλέπουμε τι συμβαίνει γύρω μας. 

Πρέπει να πούμε αλήθειες. Ένα ερώτημα θα 
θέσω λοιπόν. Για ποιο λόγο μέχρι και σήμερα 
δεν επενδύσαμε σε ανθρώπινο δυναμικό εντός 
και εκτός αστυνομίας ώστε να σχεδιάσουμε μια 
αστυνομία του σήμερα και του αύριο, σύγχρονη, 
αποτελεσματική αστυνομία που θα έχει τη δύ-
ναμη να σβήσει ακόμα και τις αγκυλώσεις του 

παρελθόντος; 
Δεν το οφείλουμε μόνο στους εαυτούς μας. 

Το οφείλουμε και σε όσους θυσίασαν τη ζωή 
τους στο καθήκον. Και είναι πολλοί. Πάρα πολ-
λοί δυστυχώς, οι συνάδελφοί μας, που δεν είναι 
πια μαζί μας. 143 από το 1984. Είναι ένας τρα-
γικός αριθμός. Μια μετρήσιμη παράμετρος της 
αποτελεσματικότητας της αστυνομίας, που επι-
μελώς δεν αναφέρεται, όταν λαμβάνονται κρί-
σιμες αποφάσεις. 

 
Ματώσαμε με τους πειραματισμούς 

Ήρθε η ώρα λοιπόν, να προχωρήσουμε στην 
επόμενη φάση.  

Βρισκόμαστε στον 21ο αιώνα και έχουμε αρ-
γήσει πολύ. Στον αιώνα της τεχνολογικής επα-
νάστασης και της πληροφορικής, αλλά στο αι-
ώνα των πολλαπλών κρίσεων, όπου η αστυνομία 
δηλώνει πάντα παρούσα, εμείς συνειδητοποιού-
με ότι έχουμε χάσει ξανά το δρόμο.  

Ματώσαμε με τους πειραματισμούς και τις 
αποσπασματικές ρυθμίσεις. Η αδράνεια του συ-
στήματος έχει προκαλέσει απίστευτες αρρυθμίες. 
Για να συνέλθει το προσωπικό και για να απο-
κτήσει ξανά την ορμή του, - όποιες κι αν είναι 
οι επόμενες αλλαγές, και μέχρι αυτές να εφαρ-
μοστούν σε όλη τους την έκταση-, άραγε, πόσος 
ακόμα χρόνος θα χαθεί; Πόσες δεκαετίες θα 
χρειαστούν για να πούμε ότι κατακτήσαμε αυτό 
που μας αξίζει; Πρέπει επομένως να αποφασί-
σουμε επειγόντως ποιες αλλαγές χρειάζονται και 
με ποια διαδικασία θα γίνουν αυτές. Πολλοί μι-
λούν για διακομματική συνεννόηση και για συ-
νεργασία με την επιστημονική κοινότητα. Είναι 
και δική μας πρόταση. 

 
Κυρίες και κύριοι, 
Προσπάθησα να περιγράψω εντελώς επι-

γραμματικά μια κατάσταση που μας πληγώνει, 
χωρίς φυσικά να κρύβουμε την υπερηφάνεια 
που μας διακρίνει, και πρέπει να μας διακρίνει. 
Άλλωστε, εχθρός του καλού είναι το καλύτερο, 
κι αυτό επιδιώκουμε και με το συνέδριό μας. Ο 
χρόνος δεν μου επιτρέπει να αναφερθώ αναλυ-
τικά στο υπόλοιπο διεκδικητικό μας πλαίσιο. 

Έχετε πάρει όλοι το συνεδριακό υλικό, και εί-
μαστε πρόθυμοι να σας ακούσουμε, να σας κα-
λέσουμε σε μια κοινή προσπάθεια θωράκισης 
της αστυνομίας μας.  

Είναι το μεγάλο ζητούμενο στη νέα εποχή που 
διανύουμε. Σε μια εποχή μεταβατική για πολλές 

κρατικές δομές.  
Εμείς από την πλευρά μας είμαστε έτοιμοι να 

συμβάλλουμε προς αυτήν την κατεύθυνση. Διότι 
πιστεύουμε ότι πρέπει να δοθεί προτεραιότητα 
στην ενίσχυση της Ελληνικής Αστυνομίας έτσι 
ώστε να καλύπτονται και οι ανάγκες του αστυ-
νομικού προσωπικού. 

Ζητάμε σεβασμό στα δικαιώματά του, βελτίω-
ση των συνθηκών εργασίας, αναγνώριση της 
επικινδυνότητας της εργασίας, ικανοποιητικές 
αποδοχές, αναβάθμιση του κοινωνικού «sta-
tus», βελτίωση των σχέσεων εμπιστοσύνης με 
τους πολίτες, εξάλειψη του αισθήματος ανασφά-
λειας αστυνομικών και πολιτών. 

Αυτά και άλλα πολλά θα οδηγήσουν τελικά 
στην αναβάθμιση της ποιότητας των αστυνομι-
κών υπηρεσιών, υπηρετώντας τον πρωταρχικό 
μας στόχο. 

 
Νομοθετήστε τώρα 

Επειδή βεβαίως η χώρα οδεύει προς τις βου-
λευτικές εκλογές και η θητεία της κυβέρνησης 
λήγει οσονούπω, δράττομαι της ευκαιρίας, να 
καλέσω την κυβέρνηση και τα πολιτικά κόμματα 
να δεσμευτούν για τρία πράγματα, τώρα, πριν 
από το κλείσιμο της Βουλής. Εφόσον υπάρχει 
βούληση για την αναγνώριση της επικινδυνότη-
τας της εργασίας, κάντε το τώρα.  

Επίσης, δώστε ένα θετικό μήνυμα στο αστυ-
νομικό προσωπικό, με την αύξηση του ποσού 
της ωριαίας νυχτερινής εργασίας. Δέκα χρόνια 
είναι καθηλωμένο το νυχτοκάματο του τρόμου.  

Και τρίτον, το εκλογικό επίδομα. Ελπίζουμε να 
μην ακολουθηθεί το κακό προηγούμενο και το 
ποσό που θα εγκριθεί από το υπουργείο Οικο-
νομικών, να μην προσβάλει την Ελληνίδα και 
τον Έλληνα αστυνομικό. Αν είναι να δοθεί ξανά 
το ευτελές ποσό των 150 ευρώ μεικτά του 
2019, καλύτερα να το ξανασκεφτείτε. 

Κλείνοντας την ομιλία μου, θέλω να σας δια-
βεβαιώσω ότι πρωταρχικός σκοπός και λόγος 
ύπαρξης της Ομοσπονδίας μας είναι η αναβάθ-
μιση του κύρους και του ρόλου της Ελληνικής 
Αστυνομίας. Αν επιμείναμε στα αρνητικά, ήταν 
γιατί πονάμε το σώμα και γιατί έχουμε διδαχθεί 
από τα λάθη μας.  

Ζητάμε λοιπόν την κατανόηση, αλλά και τη 
στήριξή σας στον κοινό μας αγώνα. Έχουμε πο-
λύ δρόμο μπροστά μας. 

Καλή δύναμη και καλή συνεργασία για μια πιο 
αποτελεσματική Ελληνική Αστυνομία. 

Η ομιλία του προέδρου της Π.Ο.ΑΣ.Υ. κ. Γρηγόρη Γερακαράκου κατά την οποία κάλεσε την Πολιτική Ηγεσία  
και τα πολιτικά κόμμα να προβούν στην ικανοποίηση αιτημάτων μας πριν τη διάλυση της Βουλής για τις εθνικές εκλογές



ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ 7Μάρτιος-Απρίλιος 2023  ΝέαΑστυνομία

Συναδέλφισσες, Συνάδελφοι  
Προσερχόμαστε στο 33ο Τακτι-
κό συνέδριό μας με έναν πλού-

σιο απολογισμό ενεργειών και παρεμ-
βάσεων που μας επιτρέπουν να αι-
σθανόμαστε ικανοποιημένοι για τα 
πεπραγμένα μας. Εχθρός του καλού, 
βεβαίως, είναι το καλύτερο και με 
γνώμονα αυτήν την αλήθεια είμαστε 
εδώ ενώπιόν σας για να συζητήσου-
με, να ακούσουμε προτάσεις και να 
πάμε ένα βήμα μπρος τον αγώνα μας. 

Να μη λησμονούμε ότι τα προηγού-
μενα χρόνια, το συνδικαλιστικό μας 
κίνημα πορεύτηκε εν μέσω πολλαπλών 
κρίσεων που επηρέαζαν συνολικά τις 
πρωτοβουλίες που λαμβάναμε για τις 
διεκδικήσεις και τους στόχους μας. 

 
Θεσμικές κατακτήσεις 
1) Κορωνίδα του αγώνα μας, ανεξάρ-

τητα από το τι ισχύει και παρέχεται 
σε άλλες εργασιακές ομάδες, πα-
ραμένει η θεσμοθέτηση της επικιν-
δυνότητας της εργασίας. Ένα δια-
χρονικό αίτημα που δεν επιδέχεται 
κανενός είδους «παρερμηνείας». 
Ουδείς αμφισβητεί τον επικίνδυνο 
χαρακτήρα του αστυνομικού επαγ-
γέλματος. Η ρύθμιση πρέπει να 
συνεπάγεται ένα επιπλέον αξιοπρε-
πές ποσό (τριψήφιο), νομοθετικά 
κατοχυρωμένο, ως αναγνώριση 
της επικινδυνότητας της εργασίας 
μας, με οικονομική, συνταξιοδοτι-
κή και ασφαλιστική ανταπόδοση. 

2) Στο πλαίσιο των θεσμικών παρεμ-
βάσεων εντάσσουμε τις ακούσιες 
νοσηλείες. Μετά από διαβουλεύ-
σεις πετύχαμε την ψήφιση του Άρ-
θρου 50 του σχεδίου νόμου του 
Υπουργείου Υγείας. Εκδόθηκε η 
Κοινή Υπουργική Απόφαση και 
πιέζουμε ώστε αυτό το πάρεργο να 
ανατεθεί σε επαγγελματίες του χώ-
ρου τους υγείας. 

3) Επίσης ταχθήκαμε υπέρ της λει-
τουργίας της Δικαστικής Αστυνο-
μίας, σύμφωνα με τις δικές μας 
προτάσεις ώστε να απαλλαγούμε 
από τα πάρεργα. 

4) Ζητήσαμε και πετύχαμε την ψηφιο-

ποίηση γραφειοκρατικών λειτουρ-
γιών που αποδεσμεύει αστυνομι-
κούς και προαγάγει τον εκσυγχρο-
νισμό του αστυνομικού έργου. Πα-
ράλληλα αποδεσμεύεται το προσω-
πικό από το γνήσιο της υπογραφής 
και την επικύρωση φωτοαντιγρά-
φων, από τις επιδόσεις δικογράφων, 
εγγράφων κ.λπ. Είμαστε υπέρ της 
ακρόασης μαρτύρων μέσω τηλεδιά-
σκεψης, ενώ ζητήσαμε να επεκταθεί 
η χρήση της πληροφορικής και στα 
δικαιολογητικά των υποψηφίων για 
τις σχολές της αστυνομίας κ.λπ.  
 

Θέματα διοίκησης και 
διοικητικής μέριμνας 

Στα θέματα διοίκησης και διοικητι-
κής μέριμνας, σεβασμού των δικαιω-
μάτων των αστυνομικών, εφαρμογής 
των όρων υγιεινής και ασφάλειας 
κ.λπ., γνωρίζετε ότι οι παρεμβάσεις 
ήταν καθημερινές. Δεκάδες είναι τα 
έγγραφα των Πρωτοβαθμίων Ενώσε-
ων με συγκεκριμένα αιτήματα για τα 
οποία κάναμε συγκεκριμένες ενέργει-
ες. Άδικες και καταχρηστικές μετακι-
νήσεις, σπατάλη δυνάμεων, ελλείψεις 
σύγχρονων οχημάτων, ακαταλληλό-
τητα εγκαταστάσεων κ.λπ.  
- Κορυφαία συνδικαλιστική παρέμβα-

ση συνολικά του συνδικαλιστικού 
κινήματος ήταν πέρυσι η καταγγελία 
των μηδενικών μεταθέσεων και στη 
συνέχεια η απόφαση του συμβου-
λίου, φέτος στις 31 Ιανουαρίου 
2023, να ανοίξει ο δρόμος, πλέον 
των 1.000 θέσεων τακτικών μετα-
θέσεων για το τρέχον έτος.  

- Τονίσαμε ότι το πρόβλημα υποστε-
λέχωσης των υπηρεσιών, πρέπει να 
αντιμετωπιστεί μακροπρόθεσμα με 
γενναίες προσλήψεις νέων αστυ-
φυλάκων. Γι΄ αυτό είναι θετική εξέ-
λιξη η προκήρυξη του Αρχηγείου για 
προσλήψεις 850 δοκίμων αστυφυ-
λάκων και 100 δοκίμων υπαστυνό-
μων, γεγονός που ευχόμαστε να 
έχει συνέχεια. 

- Αξίζει να σημειωθεί η παρέμβασή 
μας για την αντιμετώπιση των συ-
ναδέλφων που είχαν διατεθεί τους 

θερινούς μήνες στη Μύκονο και 
Σαντορίνη, αλλά και σε περιπτώσεις 
μη ορθής διαχείρισης του ανθρώπι-
νου δυναμικού. Η Τοπική αυτοδιοί-
κηση δεν επέδειξε αμέσως τα ανα-
μενόμενα αντανακλαστικά. 

- Υποβάλαμε αιτήματα για παράταση 
της βραχείας και κανονικής άδειας 
κι έγιναν αποδεκτά. 
 

Οικονομικές διεκδικήσεις και 
κατακτήσεις 

Πλούσια ήταν η δράση μας και για 
την οικονομική ανακούφιση – ενίσχυ-
ση των συναδέλφων. Απαριθμώντας, 
χρονολογικά, τις θετικές μας παρεμ-
βάσεις, ξεκινάμε:  
1) Πετύχαμε την κατάργηση του πα-

ράνομου και άδικου μηνιαίου πλα-
φόν των 48 ωρών. Οι ώρες αυξά-
νονται πλέον σε 64 και τώρα διεκ-
δικούμε την αύξηση του ωριαίου 
χρηματικού ποσού.  

2) Επιλύθηκε το χρόνιο αίτημα για τη 
χορήγηση των οδοιπορικών κατά 
τις μεταγωγές στη νησιωτική χώρα, 
με άμεσο οικονομικό αντίκτυπο, 
αλλά κυρίως με την κατοχύρωση 
της ασφάλειας των μεταγωγών και 
της αξιοπρέπειας των διενεργούν-
των αυτές, αστυνομικών. 

3) Θετική κατάληξη είχαν οι επίμονες 
παρεμβάσεις μας στη Βουλή κατά 
τη συζήτηση του νομοσχεδίου του 
Υπουργείου Εθνικής Άμυνας για το 
ΒΟΕΑ, ικανοποιώντας βασικά αιτή-
ματα χωρίς να ζημιώνονται οι με-
ρισματούχοι. Πλέον, υπάρχει αντι-
στοίχιση των μεριδίων με τα νέα 
μισθολογικά κλιμάκια. Επίσης επι-
τυγχάνεται η άμεση χορήγηση του 
ΒΟΕΑ που είχε «παγώσει» εξαιτίας 
αυτής εκκρεμότητας. 

4) Επίσης, η αποζημίωση της υπερερ-
γασίας με το ποσό των 600 ευρώ 
για την οποία εκφράσαμε την ικα-
νοποίησή μας, ήταν καθολική 
απαίτηση όλων των ενστόλων, 
όπως είχαμε επισημάνει με το ψή-
φισμα και στην πανελλαδική συγ-
κέντρωση διαμαρτυρίας με αποδέ-
κτη τον ίδιο τον κ. Πρωθυπουργό, 

στη Θεσσαλονίκη. 
5) Με την ψήφιση του συνταξιοδοτι-

κού νομοσχεδίου επιλύονται αιτή-
ματά όπως: 
α) η επέκταση της «μάχιμης πεντα-

ετίας» σε όλους με αντίστοιχες 
εισφορές.  

β) καταργείται η ειδική εισφορά 1% 
των ασφαλισμένων του πρώην 
Ταμείου Πρόνοιας των Δημο-
σίων Υπαλλήλων (ΤΠΔΥ). Το τα-
μείο είναι πλέον βιώσιμο.  

γ) αποσύρθηκε η διάταξη που αδι-
κούσε τραυματισθέντες εν υπη-
ρεσία συναδέλφους, καθώς και 
ορφανικές οικογένειες αυτών. 

Επιπλέον, οι αρμόδιοι Υπουργοί 
αποδέχθηκαν την τροπολογία που 
προτείναμε και αφορά τον επανακα-
θορισμό του χρόνου διαγραφής από 
την ενεργό υπηρεσία.  

 
Για το ΤΑΠΑΣΑ 
- Δίνεται η δυνατότητα ένταξης νέων 

μελών στον Κλάδο Υγείας του ΤΑ-
ΠΑΣΑ έτσι ώστε οι εν ενεργεία 
αστυνομικοί υπάλληλοι, που είναι 
ασφαλισμένοι στους τομείς της τέ-
ως Χωροφυλακής, να έχουν δι-
καίωμα υποβολής αίτησης ένταξης, 
με χρόνο υπηρεσίας που δεν ξεπερ-
νά τα 15 έτη, αντί των 10 ετών που 
ίσχυε.  

- Επίσης, εμπλουτίζονται, χωρίς να 
πραγματοποιείται καμία αύξηση στη 
μηνιαία κράτηση των συναδέλφων, 

οι χορηγούμενες ειδικές οικονομι-
κές παροχές, όπως η κάλυψη του 
εμβολιασμού των ανηλίκων έμμεσα 
ασφαλισμένων του Κλάδου κατά της 
μηνιγγίτιδας, η χημειοθεραπεία ή 
ακτινοθεραπεία ασφαλισμένων του 
με νοσηλεία σε ιδιώτη πάροχο κ.ά. 

- Χορηγούνται κανονικά πλέον τα 
δάνεια εκτάκτων αναγκών και με 
παρεμβάσεις μας έχει γίνει πιο προ-
σιτό το πλαίσιο χορήγησής τους 
από το ΤΑΠΑΣΑ. 

- Επανακαθορίζονται οι κατηγορίες 
των μετόχων του Ειδικού Λογαρια-
σμού, με την υποχρεωτική ένταξη 
και του αστυνομικού και πολιτικού 
προσωπικού που εισέρχεται στην 
ΕΛ.ΑΣ. και ασφαλίζεται στους τομείς 
της τέως Αστυνομίας Πόλεων για 
όσο διάστημα είναι εν ενεργεία, ενώ 
προσδιορίζονται και οι δικαιούχοι 
του εφάπαξ οικονομικής ενίσχυσης 
που χορηγείται από τον Ειδικό Λο-
γαριασμό και εξειδικεύονται τα νο-
σήματα για τα οποία χορηγείται (δυ-
σίατα νοσήματα, υποβοηθούμενη 
αναπαραγωγή κ.λπ.),  
 

Εξωστρεφής δράση 
Στην εξωστρεφή δράση της Ομο-

σπονδίας εντάσσουμε τέλος τη βοή-
θεια που παρείχαμε στο Χαμόγελο του 
Παιδιού, στο πλαίσιο του κοινωνικού 
μας έργου. Η προμήθεια και διάθεση 
ειδών ρουχισμού για τα μικρά παιδιά, 
ήταν το ελάχιστο που μπορούσαμε να 
κάνουμε ως Π.Ο.ΑΣ.Υ.  

Επίσης, νέα έμπρακτη στήριξη – 
δράση αγάπης, αλληλεγγύης και προ-
σφοράς από την Ομοσπονδία, ήταν 
στις 10 Ιουνίου 2022, η πρωτοβουλία 
να σταθούμε δίπλα στο μαθητόκοσμο 
των πυρόπληκτων περιοχών της Βό-
ρειας Εύβοιας, που δοκιμάστηκε σφο-
δρά από την καταστροφική πυρκαγιά 
του 2021. 

Ανάλογες παρεμβάσεις είχαμε για 
κοινωνικά ζητήματα όπως η βία κατά 
των γυναικών, η οπαδική βία κ.λπ. 

Τέλος, αποτίουμε κάθε χρόνο φόρο 
τιμής στους συναδέλφους που θυσιά-
στηκαν στο βωμό του καθήκοντος 
στην προσπάθειά τους να προστατεύ-
σουν την κοινωνική ειρήνη, γαλήνη 
και ασφάλεια των πολιτών.

Σημαντικές ρυθμίσεις της Π.Ο.ΑΣ.Υ.  
για το καλό των συναδέλφων και της ΕΛ.ΑΣ.

Το Διοικητικό Απολογισμό παρουσίασε στους συνέδρους ο Γενικός Γραμματέας της Ομοσπονδίας κ. Γιώργος ΠΑΠΑΤΣΙΜΠΑΣ
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ΤΟ ΨΗΦΙΣΜΑ ΤΟΥ 33ου ΤΑΚΤΙΚΟΥ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ ΤΗΣ Π.Ο.ΑΣ.Υ.

Θεσμικά, οικονομικά, ασφαλιστικά  
και φορολογικά αιτήματα

Το συνδικαλιστικό μας κίνημα, εκφράζον-
τας τις αγωνίες και τα οράματα του αστυ-
νομικού προσωπικού για μια πιο αποτελε-

σματική αστυνομία -ικανή να σέβεται και να 
προστατεύει το ανθρώπινο δυναμικό της, για να 
είναι σε θέση να εκπληρώνει αυτό στο ακέραιο 
την αποστολή του- προσήλθε δια των αντιπρο-
σώπων του στο 33ο τακτικό συνέδριο της 
Π.Ο.ΑΣ.Υ. και αφού συζήτησε τα πεπραγμένα του 
Διοικητικού Συμβουλίου, ανέπτυξε γόνιμο προ-
βληματισμό και έθεσε προς ψήφιση το κάτωθι 
διεκδικητικό πλαίσιο: 
 
Α. ΘΕΣΜΙΚΑ ΑΙΤΗΜΑΤΑ 

- Με αφορμή και τη συμπλήρωση 40 ετών 
από την ενοποίηση της Ελληνικής Χωροφυλακής 
με την Αστυνομία Πόλεων και την ίδρυση της 
Ελληνικής Αστυνομίας (ν.1481/84), επιβάλλε-
ται ο εκσυγχρονισμός των αστυνομικών υπηρε-
σιών, με βάση τα νέα δεδομένα, κατόπιν ευρείας 
διακομματικής συζήτησης, στο πλαίσιο της αρ-
μόδιας κοινοβουλευτικής επιτροπής της Βουλής 
και της ακρόασης επιστημονικών, συνδικαλιστι-
κών και κοινωνικών φορέων. Η Ομοσπονδία, 
ως ισότιμος συνομιλητής της πολιτείας για θέ-
ματα που αφορούν το αστυνομικό προσωπικό 
και τη λειτουργία της Ελληνικής Αστυνομίας, 
μπορεί να συμβάλει στην πιστή καταγραφή προ-
βλημάτων και δυσλειτουργιών, ώστε να εξαχ-
θούν χρήσιμα συμπεράσματα και να οδηγηθού-
με σε ένα νέο μοντέλο αστυνόμευσης και ασφά-
λειας στη χώρα μας. 

Ειδικότερα, απαιτούμε: 
αα) Θεσμοθέτηση της συμμετοχής εκπροσώ-

που της Ομοσπονδίας στη διαδικασία εκδημο-
κρατισμού της αξιολόγησης και ανάδειξης της 
Ηγεσίας του Σώματος. 

ββ) Επιλογή Αρχηγού του Σώματος από δια-
κομματική κοινοβουλευτική επιτροπή. Απαιτούμε 
την αναθεώρηση του ισχύοντος συστήματος 
κρίσεων - προαγωγών με ένα νέο σύστημα 
αξιοκρατικό, αμερόληπτο και διαφανές, τέτοιο 
που θα επιβραβεύει τους άριστους και ικανούς, 
ενώ ταυτόχρονα θα συμβάλει στη βελτίωση 
όσων εμφανίζουν έλλειμμα διοίκησης και περιο-
ρισμένες ικανότητες στα υπηρεσιακά τους κα-
θήκοντα. 

γγ) Η θέσπιση ενός σύγχρονου βαθμολογίου 
που θα λαμβάνει υπόψη του τα νέα δεδομένα, 

όπως πρότεινε και πέτυχε η Ομοσπονδία μας με-
τά από πολλή διαβούλευση (π.δ.82/2021), 
αποτελεί μια σταθερή βάση για περαιτέρω βελ-
τιώσεις σε συνάρτηση με τον αγώνα μας και για 
την αναβάθμιση συνολικά του οικονομικού στά-
τους του αστυνομικού προσωπικού. 

(δδ) Οριοθέτηση του καθηκοντολογίου, όλου 
ανεξαιρέτως του αστυνομικού προσωπικού, σα-
φή πρόβλεψη της υπηρέτησης των νέων αστυ-
φυλάκων σε συγκεκριμένες υπηρεσίες, διαρκή 
εκπαίδευση και μετεκπαίδευση, θέσπιση συγκε-
κριμένων κριτηρίων αξιολόγησης κατά βαθμό 
και Υπηρεσία, ώστε ο αξιολογούμενος να κρί-
νεται ανάλογα και με το βαθμό επικινδυνότητας 
των καθηκόντων του (μάχιμες - μη μάχιμες - 
πρώτης γραμμής υπηρεσίες, ΥΑΤ, Άμεση Δράση 
κ.λπ.), διασφάλιση της αξιοκρατίας με τη συμ-
μετοχή αιρετών εκπροσώπων του συνδικαλιστι-
κού μας κινήματος, παρακολούθηση της βαθ-
μολόγησης από τους ίδιους τους αξιολογούμε-
νους, δυνατότητα υποβολής ενστάσεων στις 
κρίσεις των βαθμολογητών και άλλες παράμε-
τροι. 

(εε) Οριοθέτηση ενός νέου δόγματος εσωτε-
ρικής ασφάλειας με επαναπροσδιορισμό του 
ρόλου της Ελληνικής Αστυνομίας, απεμπλοκή 

αυτής από τα ξένα προς την αποστολή της έργα 
και ακριβή καθορισμό της συνεργασίας με άλλες 
υπηρεσίες ασφαλείας και τις αρχές Πολιτικής 
Προστασίας, λαμβάνοντας υπόψη την αδιαμφι-
σβήτητη παραδοχή ότι τίποτε δεν μπορεί να είναι 
αποτελεσματικό εφόσον στο επίκεντρο κάθε αλ-
λαγής δεν είναι ο ανθρώπινος παράγοντας και 
τα δικαιώματα των εργαζομένων. Ειδικότερα, 
αγωνιζόμαστε για: 

α) Επανεξέταση των βασικών διατάξεων του 
π.δ. 7/2017 αναδιάταξη - αναδιάρθρωση 
αστυνομικών υπηρεσιών που επήλθαν με όρους 
μνημονίου και όχι με όρους κοινωνίας. Η νέα 
οργανωτική διάρθρωση των αστυνομικών υπη-
ρεσιών πρέπει να εδράζεται επί πραγματικών δε-
δομένων και αναγκών αστυνόμευσης, ανάλογα 
με τα προβλήματα κάθε περιοχής και σε συνερ-
γασία με τους θεσμούς της αυτοδιοίκησης και 
την επιστημονική κοινότητα. 

β) Ουσιαστικό κοινοβουλευτικό έλεγχο των 
δραστηριοτήτων των αστυνομικών, ώστε να αρ-
θούν οι όποιες καχυποψίες και κακόβουλες 
εξωθεσμικές παρεμβάσεις και να τυγχάνει πάν-
τοτε το έργο μας της αναγνώρισης των συμπο-
λιτών μας, όπως συμβαίνει κατά κόρον τα τε-
λευταία έτη. 

γ) Απεμπλοκή των αστυνομικών από τους 
εσωτερικούς αγωνιστικούς χώρους των γηπέ-
δων, χωρίς αλχημείες και τεχνικές παραμέτρους, 
προκειμένου να αποφευχθεί η σύγχυση και η 
σύγκρουση αρμοδιοτήτων. Ενίσχυση των αρμο-
δίων για την εφαρμογή του αθλητικού νόμου, 
ειδικών αστυνομικών υπηρεσιών, σε όλη την 
Ελλάδα, με αντίστοιχα τμήματα, όπως οι υπηρε-
σίες δίωξης ναρκωτικών. 

δ) Επαναφορά της καταργηθείσας διάταξης 
για τα έσοδα των εισιτηρίων από τις αθλητικές 
διοργανώσεις, λόγω της δέσμευσης και εμπλο-
κής αστυνομικών δυνάμεων εκτός αγωνιστικών 
χώρων, αναμορφώνοντας αυτήν, έτσι ώστε τα 
σχετικά έσοδα να αποδίδονται σε ειδικό λογα-
ριασμό του Υπουργείου μας, εκτός προϋπολο-
γισμού, προς ενίσχυση των αστυνομικών με μέ-
σα - εξοπλισμό και κατ’ επέκταση για την καλυ-
τέρευση της αστυνόμευσης και την εμπέδωση 
αισθήματος ασφαλείας στον πολίτη. 

ε) Λογοδοσία της διοίκησης και θέσπιση πει-
θαρχικών μέτρων σε περιπτώσεις αυθαιρεσίας 
στελεχών αυτής, που έχουν κατά νόμο την κύρια 

ευθύνη της τήρησης της νομοθεσίας και των 
διατάξεων που διέπουν την υπηρεσία. Υιοθέτηση 
των αρχών της σύγχρονης διοίκησης (manage-
ment) και έμπρακτη εφαρμογή τους με ποιοτικά 
κριτήρια αξιολόγησης της απόδοσης των αστυ-
νομικών υπηρεσιών, αλλά και αναγνώρισης 
στην πράξη του στάτους των αστυνομικών ως 
εργαζομένων με δικαιώματα και υποχρεώσεις. 

στ) Αναβάθμιση του θεσμού του Συνηγόρου 
του Αστυνομικού ώστε κάθε συνάδελφος και συ-
ναδέλφισσά μας να νιώθει ότι αντιμετωπίζεται από 
την ιεραρχία, αλλά και κάθε άλλο εμπλεκόμενο 
στη λειτουργία της Ελληνικής Αστυνομίας, ως ερ-
γαζόμενος με δικαιώματα και υποχρεώσεις. 

ζ) Άμεση κοστολόγηση των μετακινήσεων και 
υπολογισμό τους με σαφείς όρους, προκειμένου 
να παύσουν οι άσκοπες μετακινήσεις που επι-
βαρύνουν το Ελληνικό Δημόσιο και τους φορο-
λογούμενους πολίτες. Αξιοποίηση των κονδυ-
λίων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπου τούτο είναι 
εφικτό, για την κάλυψη τρεχουσών αναγκών. 

η) Κατάργηση των ειδικών εκλογικών κατα-
λόγων κατά την άσκηση του εκλογικού μας δι-
καιώματος, για να απαλειφθεί η στοχοποίηση και 
η άδικη ταύτιση των συναδέλφων μας με πολι-
τικούς φορείς. 

θ) Δημιουργία λεσχών σίτισης και παιδικών 
σταθμών σε κεντρικές Υπηρεσίες και σε όλες τις 
Διευθύνσεις Αστυνομίας. 

Η Ελληνική Αστυνομία και το αστυνομικό 
προσωπικό βρίσκονται διαρκώς στο στόχαστρο 
είτε δολοφονικών ενεργειών είτε φραστικών 
επιθέσεων και αμφισβητήσεων με δυσδιάκριτα 
πολλές φορές κίνητρα. Το λειτούργημά μας δεν 
έχει χαρακτηριστεί ως επικίνδυνο, παρά τις δια-
βεβαιώσεις των κυβερνώντων, ενώ δεν έχει υιο-
θετηθεί από καμία κυβέρνηση ούτε το αίτημά 
μας για τροποποίηση του Ποινικού Κώδικα ώστε 
να τιμωρούνται ως ιδιώνυμο αδίκημα οι βίαιες 
επιθέσεις εναντίον αστυνομικών. Τυχόν περαι-
τέρω κωλυσιεργία στην επίλυση του διαχρονικού 
μας αιτήματος, θα συναντήσει την καθολική αν-
τίδραση του συνδικαλιστικού μας κινήματος. 

- Απαιτούμε την απαρέγκλιτη εφαρμογή των 
διατάξεων του π.δ. 45/2008 περί Υγιεινής και 
Ασφάλειας της εργασίας. Καίτοι αποτελεί την 
κορωνίδα του συνδικαλιστικού μας κινήματος, 
η πολιτεία δυστυχώς κωφεύει στη διαρκή έκκλη-
σή μας για προσλήψεις ιατρών εργασίας στα 
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πρότυπα της θέσπισης θέσεων ψυχολόγων και 
άλλων συναφών με την εργασία μας ειδικών 
κατηγοριών επιστημονικού ιατρικού προσωπι-
κού. 

- Απαιτούμε την επαναφορά των 6.700 κενών 
οργανικών θέσεων που χάθηκαν με τον ν.4249 
/2014 και να καλυφτούν με νέες προσλήψεις 
Αστυφυλάκων μέσω των πανελλαδικών εξετά-
σεων του Υπουργείου Παιδείας, συνεχίζοντας 
στον ίδιο με φέτος ρυθμό (1.000 νέες προσλή-
ψεις κάθε χρόνο), μετά από πολλά χρόνια. 

- Η θετική εξέλιξη της Αναβάθμισης - Ανω-
τατοποίησης του συστήματος εκπαίδευσης και 
μετεκπαίδευσης των Αστυνομικών Σχολών με 
βάση την εμπεριστατωμένη πρόταση της Ομο-
σπονδίας μας (νόμος 4962. ΦΕΚ A' 
148/28.07.2022), πρέπει να μετουσιωθεί σε 
έργα (Διακήρυξη της Μπολόνια, ίδρυση Αστυ-
νομικού Πανεπιστημίου, συνεχής και δια βίου 
εκπαίδευση, δυνατότητα προπτυχιακών και με-
ταπτυχιακών τίτλων σπουδών, άμεση επαναλει-
τουργία όλων των Αστυνομικών Σχολών ανά την 
Επικράτεια). Θεωρούμε επιτακτική: 

α) τη συμμετοχή εκπροσώπου μας στη διαδι-
κασία εκδημοκρατισμού της αστυνομικής εκπαί-
δευσης, 

β) τη διεύρυνση της διδακτέας ύλης και την 
καθιέρωση σεμιναρίων - μαθήματος για την 
ιστορία του συνδικαλισμού στη χώρα μας και δη 
στην Ελληνική Αστυνομία, 

γ) τη συνεχή και δια βίου εκπαίδευση των 
αστυνομικών σε θέματα αυτοάμυνας, σεμινα-
ρίων, αστυνομική πρακτική, οπλοφορία, οπλο-
χρησία (ν.3169/2003) και οπλοτεχνική και 

δ) την ίδρυση σκοπευτηρίων στις Διευθύνσεις 
Αστυνομίας κ.λπ. 

- Η ίδρυση της Δικαστικής Αστυνομίας (νόμος 
4963/2022 – ΦΕΚ Τεύχος Α 149/30.07. 
2022), έρχεται να ικανοποιήσει ένα παλιό αίτημα 
για την απαλλαγή της Ελληνικής Αστυνομίας από 
τα διάφορα πάρεργα (επίδοση δικογράφων και 
άλλων δικαστικών εγγράφων, απασχόληση σε 
σωφρονιστικά καταστήματα και σε μεταγωγές). 
Είμαστε αντίθετοι στην πιθανή στελέχωση του ει-
δικού αυτού σώματος με αποσπάσεις-μετατάξεις 

αστυνομικών και τονίζουμε ότι δεν πρέπει να θι-
γούν οι ισχύουσες διατάξεις που ορίζουν την 
αρμοδιότητα της Ελληνικής Αστυνομίας και τη 
σχέση της με τις εισαγγελικές αρχές. 

- Αποκατάσταση των διωχθέντων για συνδι-
καλιστικούς λόγους, συναδέλφων μας. 

 
Β. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΑ ΑΙΤΗΜΑΤΑ 

Λαμβάνοντας υπόψη και το διαμορφωμένο 
αγωνιστικό μας μέτωπο με τις άλλες Ομοσπον-
δίες των Σωμάτων Ασφαλείας και των Ενόπλων 
Δυνάμεων για κοινή δράση, απαιτούμε την άμε-
ση απόσυρση του τελευταίου ειδικού μισθολο-
γίου (ν.4472/2017) και την έναρξη διαλόγου 
από μηδενική βάση. Με: 

α) Συνεχή μισθολογική εξέλιξη όλων των στε-
λεχών μέχρι την αποστρατεία τους, ανεξάρτητα 
από το βαθμό που θα φέρουν κάθε φορά στην 
ενέργεια. 

β) Αναγνώριση της εργασίας μας ως επικίν-
δυνης και τη χορήγηση επιδόματος με τους ίδι-
ους όρους και προϋποθέσεις που ήδη καταβάλ-
λεται στον Δημόσιο Τομέα. 

γ) Πραγματική αμοιβή για την 6η ημέρα ερ-
γασίας (πέραν του πενθημέρου) και θεσμοθέτη-
ση για τις Κυριακές, εξαιρέσιμες, αργίες, υπε-
ρωρίες, μέσω κλαδικής σύμβασης. 

δ) Αναγνώριση της νυκτερινής μας εργασίας 
με αύξηση του ποσού ωριαίας αποζημίωσης - 
αμοιβή μέσω κλαδικής σύμβασης. 

ε) Επέκταση του μηνιαίου επιδόματος παρα-
μεθορίου, ύψους 100,00 €, σε όλες τις παρα-
μεθόριες περιοχές της χώρας. 

-Αξιοποίηση των προγραμμάτων ΕΣΠΑ και 
των κοινοτικών κονδυλίων για την αστυνομική 
εκπαίδευση - μετεκπαίδευση, τον υλικοτεχνικό 
εξοπλισμό (οχήματα, γιλέκα κ.λπ.) και τον εκ-
συγχρονισμό των υποδομών της Ελληνικής 
Αστυνομίας. 

- Προσαρμογή του τακτικού προϋπολογισμού 
του Υπουργείου μας στις πραγματικές ανάγκες 
των Υπηρεσιών και του ανθρώπινου δυναμικού 
τους. 

- Χορήγηση βαθμολογικών και μισθολογικών 
προαγωγών και στους Αστυνομικούς εκείνους 
που πέτυχαν στη Σχολή Αστυφυλάκων της σει-
ράς του έτους 1995, οι οποίοι για λόγους ανω-
τέρας βίας (σεισμού στην ευρύτερη περιοχή Γρε-
βενών - Κοζάνης) εισήχθησαν προς φοίτηση 
στην Σχολή Αστυφυλάκων Τ.Δ.Α. Γρεβενών μετά 
την 19-6-1995, μέσω της αναδρομικής τους 
κατάταξης, σε ημερομηνία όμοια με αυτή των 
λοιπών συμμετεχόντων στον ίδιο διαγωνισμό 
που εισήχθησαν στα άλλα Τ.Δ.Α. της χώρας. 

 
Γ. ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΑ ΑΙΤΗΜΑΤΑ 

- Όχι στην μνημονιακή σύνδεση του ασφαλι-
στικού των ένστολων με το προσδόκιμο ζωής. 

- Κατάργηση του άρθρου 4 του ν.4387/ 
2016 περί υπαγωγής στον Ενιαίο Φορέα Κοι-
νωνικής Ασφάλισης των στρατιωτικών και δια-
τήρηση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, 
ως του αποκλειστικού φορέα που θα χορηγεί 
συντάξεις στους ένστολους - λειτουργούς του 
Δημοσίου. Κατάργηση του άρθρου 48 του 
ν.4387/2016 που αφορά το Μετοχικό Ταμείο 
Πολιτικών Υπαλλήλων και συγκεκριμένα την 

παρ. 4 με την οποία υφίστανται οι προϋποθέσεις 
χορήγησης μερίσματος σε χήρες/χήρους και 
ορφανά. 

- Αλλαγή του τρόπου υπολογισμού των νέων 
και παλαιών συντάξεων. Άμεση κάλυψη των 
«προσωπικών διαφορών» και αποκατάσταση 
των εν λόγω συντάξεων σε αξιοπρεπή και προ 
μνημονίων, επίπεδα. 

- Άμεση κατάργηση των διατάξεων που εν-
τάσσουν τον Κλάδο Επικουρικής Ασφάλισης του 
ΤΑΠΑΣΑ στο ΕΤΕΑΕΠ. Δυνατότητα διαχείρισης 
της περιουσίας του εν λόγω Κλάδου από τους 
ασφαλισμένους και κατάργηση των διατάξεων 
των άρθρων 96 και 97 του ν.4387/2016 περί 
παροχών του πρώην ΕΤΕΑ (νυν ΕΤΕΑΕΠ) που 
αφορούν τη μείωση των καταβαλλόμενων συν-
τάξεων και αύξηση των εισφορών επικουρικής 
ασφάλισης. 

- Επανεξέταση των τακτικών και έκτακτων 
ασφαλιστικών εισφορών, παλαιών και νέων 
ασφαλισμένων, υπέρ των ασφαλιστικών ταμείων 
που χορηγούν βοηθήματα και επικουρικές συν-
τάξεις. 

- Κατάργηση των διατάξεων του άρθρου 2 
του ν.3865/2010 για τους στρατιωτικούς που 
κατατάσσονται από 1-1-2011 και θεσμοθέτηση 
όμοιων προϋποθέσεων χορήγησης σύνταξης, 
καθώς και αναγνώρισης χρόνων ασφάλισης με 
τους αντίστοιχους που κατατάσσονται μέχρι την 
31-12-2010. 

- Διατήρηση του υφιστάμενου καθεστώτος 
αναγνώρισης των πραγματικών συντάξιμων 
ετών (στρατός, έτη σπουδών κ.λπ.). 

- Αιτούμαστε την επέκταση των διατάξεων του 
άρθρου 6 παρ. 12 του ν.3865/2010 «αναγνώ-
ριση πλασματικού χρόνου τέκνων» και στους 
στρατιωτικούς υπαλλήλους που ασφαλίζονται 
στον Ε.Φ.Κ.Α., (αναγνώριση τέκνων για σύντα-
ξη). 

- Επέκταση και στα στελέχη Σωμάτων Ασφα-
λείας και Ενόπλων Δυνάμεων της δυνατότητας 
αναγνώρισης ως συντάξιμου, του ελάχιστου 
χρόνου φοίτησης στις μέσες επαγγελματικές 
σχολές, όπως δόθηκε στους πολιτικούς δημο-
σίους υπαλλήλους, αποκλειστικά και μόνο για 
όσους θεμελιώνουν συνταξιοδοτικό δικαίωμα 
μετά την 1-1-2011. Με την προαναφερόμενη 
επέκταση αίρεται μια μακροχρόνια ανισότητα σε 
βάρος κυρίως των γυναικών αστυνομικών 
υπαλλήλων, που εισήχθησαν στο Σώμα έως την 
31-12-1992, δίνοντάς τους το δικαίωμα εξα-
γοράς χρόνου λόγω τέκνων, με βάση το 
ν.3865/2010, υπό τους ίδιους όρους και προ-
ϋποθέσεις που ισχύουν για τις υπαλλήλους του 
δημόσιου τομέα. 

- Τροποποίηση των διατάξεων του ν.3865/ 
2010 που αφορούν τον χρόνο θεμελίωσης συν-
ταξιοδοτικού δικαιώματος παλαιών και νέων 
ασφαλισμένων μετά την 1-1-2015, με προσαύ-
ξηση του χρόνου παραμονής κατά έτος και μέχρι 
να συμπληρώσουν 40 έτη. 

- Την αναπλήρωση και κάλυψη της διαφοράς 
που επήλθε στα αποθεματικά των ασφαλιστικών 
& μετοχικών Ταμείων μας από το «κούρεμα» και 
την ανταλλαγή των Ομολόγων του Ελληνικού 
Δημοσίου το έτος 2012, από τίτλους του Ευρω-
παϊκού Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότη-
τας. 

- Καμία περαιτέρω περικοπή του μερίσματος 
και του ΒΟΕΑ του Μετοχικού Ταμείου Στρατού, 
καθώς και αντιμετώπιση του προβλήματος της 
έλλειψης ρευστότητας, χωρίς περαιτέρω εξωτε-
ρικό δανεισμό, αλλά με επέκταση του χρόνου 
αποπληρωμής του χρέους από το Υπουργείο Οι-
κονομικών. Αξιοποίηση της ακίνητης περιουσίας 
του Ταμείου. Κατάργηση του άρθρου 27 του 
ν.1911/1990. Εκπροσώπηση του συνδικαλι-
στικού μας κινήματος στο Δ.Σ. του Ταμείου και 
συμμετοχή, τόσο στο Δ.Σ., όσο και στις διευ-
θυντικές – νευραλγικές θέσεις του Ταμείου, κα-
τά 50%, υπαλλήλων που προέρχονται από το 

Σώμα της Ελληνικής Αστυνομίας. 
- Διασφάλιση του αποθεματικού κεφαλαίου 

του ειδικού (ερανικού) λογαριασμού αλληλο-
βοήθειας του Ιδρύματος «Μέριμνας και Αριστεί-
ας της Ελληνικής Αστυνομίας» με κατάργηση της 
εξαναγκαστικής υποχρέωσης κατάθεσης αυτών, 
στο κοινό κεφάλαιο ασφαλιστικών Ταμείων της 
Τράπεζας της Ελλάδας και την αναπλήρωση των 
απωλειών που υπέστη με τη χρηματοδότηση του 
Κρατικού Προϋπολογισμού. Επανεξέταση όλου 
του πλαισίου λειτουργίας του, των παροχών του 
και του τρόπου που χορηγούνται αυτές. Στόχος 
η ανεξαρτητοποίησή του, ο εμπλουτισμός και η 
αύξηση των χορηγούμενων ενισχύσεών του, κα-
θώς και η άμεση καταβολή αυτών. 

- Λειτουργία ενιαίου Κλάδου Υγείας για όλο 
το αστυνομικό προσωπικό στο ΤΑΠΑΣΑ. 

- Εξομοίωση των συναδέλφων που πέτυχαν 
στο διαγωνισμό του 1989 και προσελήφθησαν 
το 1994, με τους υπόλοιπους της ίδιας σειράς, 
οι οποίοι κατετάγησαν το έτος 1989, με την κα-
ταβολή των ασφαλιστικών εισφορών του ασφα-
λισμένου (6,67%) και όχι του συνόλου 
(20,00%). 

- Αναπροσαρμογή της κατώτατης σύνταξης 
στα 500,00 € με δεκαπέντε (15) έτη ασφάλισης 
και επαναφορά του ΕΚΑΣ στους χαμηλοσυντα-
ξιούχους, με πραγματικά και όχι τεκμαρτά κρι-
τήρια. 

- Διατήρηση του κοινωνικού χαρακτήρα της 
επικουρικής ασφάλισης και όχι άστοχες πολιτι-
κές που θέτουν σε κίνδυνο τις συντάξεις και τις 
ασφαλιστικές εισφορές των εργαζομένων. 

 
Δ. ΦΟΡΟΛΟΓΙΚΑ ΑΙΤΗΜΑΤΑ 

- Επαναφορά του αφορολόγητου στα 
12.000,00 € για μισθωτούς & συνταξιούχους 
`και καθορισμός νέας φορολογικής κλίμακας με 
πρόσθετα κλιμάκια. 

- Επαναφορά όλων των φοροαπαλλαγών που 
καταργήθηκαν, όπως οι τόκοι στεγαστικών δα-
νείων, οι ιατρικές αποδείξεις κ.λπ. 

- Κατάργηση της εναπομείνασας ειδικής ει-
σφοράς αλληλεγγύης, η οποία εισήχθη την πε-
ρίοδο της οικονομικής και κοινωνικής κρίσης 
για την καταπολέμηση της ανεργίας (άρθρο 35 
του ν.3986/2011). 

 
Ε) ΚΟΙΝΩΝΙΚΑ ΖΗΤΗΜΑΤΑ 

Έχουν περάσει τρία και πλέον έτη από την 
έναρξη των εκτάκτων προληπτικών μέτρων για 
την αντιμετώπιση της πανδημίας και την σημαν-
τική συμμετοχή της Ελληνικής Αστυνομίας σε 
αυτά, και η Ομοσπονδία μας οφείλει με τη λήξη 
τους να υπενθυμίζει σε όλους ότι άφησε το απο-
τύπωμά της τόσο στην ικανοποίηση πολλών αι-
τημάτων του αστυνομικού προσωπικού όσο και 
στην αναγνώριση από την κοινωνία του ρόλου 
και της προσφοράς της Ελληνικής Αστυνομίας. 

Οι συνεχιζόμενες, ωστόσο, κρίσεις οικονομι-
κού, πολιτικού και περιβαλλοντικού χαρακτήρα, 
εξακολουθούν να προκαλούν νέα προβλήματα 
και νέες απαιτήσεις για τον αστυνομικό θεσμό. 
Γι’ αυτό επιβάλλεται να λαμβάνεται υπόψη ο κοι-
νωνικός χαρακτήρας της αποστολής της Ελλη-
νικής Αστυνομίας και να εφαρμόζονται οι αντί-
στοιχες πολιτικές. Είμαστε κομμάτι του λαού, 
συμμετέχουμε ενεργά στα κοινωνικά και συνδι-
καλιστικά δρώμενα και αξιώνουμε σεβασμό στη 
λειτουργία μας με την έμπρακτη στήριξη της Ελ-
ληνικής Αστυνομίας και του ανθρώπινου δυνα-
μικού της. 

Τα κοινωνικά -οικονομικά προβλήματα, η 
συρρίκνωση του κοινωνικού κράτους και η 
διόγκωση των ανισοτήτων, αντανακλούν και 
στην ευρύτερη αστυνομική οικογένεια. Ας δια-
φυλάξουμε, λοιπόν, ως κόριν οφθαλμού το αν-
θρώπινο δυναμικό της Ελληνικής Αστυνομίας, 
παρέχοντάς του όλα τα εχέγγυα και τα μέσα για 
την εκπλήρωση της αποστολής του κατά τρόπο 
ωφέλιμο για όλους και όλες.



Στο πλαίσιο των εργασιών του 
συνεδρίου και στη μνήμη της 
αείμνηστης Γραμματέως της 

Γραμματείας Γυναικών Μαρίας ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ, προβλήθηκε σχετικό 
βίντεο για την πλούσια αγωνιστική της 
δράση και τον αναντικατάστατο ρόλο 
της, ενώ στην οικογένειά της που 
ήταν παρούσα, επιδόθηκε από τον 
Πρόεδρο της Ομοσπονδίας, ΤΙΜΗΣ 
ΕΝΕΚΕΝ, σχετικό γλυπτό που απεικο-
νίζει τα φτερά του αγγέλου, σύμβολο 
αγάπης και ηρεμίας, από τη γειτονιά 
των Αγγέλων, εκεί που αναπαύεται και 
η ψυχή της αγαπημένης μας Μαρίας. 
Το δικό μας «αντίο» σε μια γενναία 
Γυναίκα, εξέφρασε ιδιαίτερα συγκινη-
μένος ο Πρόεδρος κ. Γρηγόρης ΓΕ-
ΡΑΚΑΡΑΚΟΣ: 

Συναδέλφισσες, συνάδελφοι 
Αισθάνομαι την υποχρέωση να πω 

δυο λόγια παραπάνω για τη Μαρία 
Γιαννακοπούλου, τη συναδέλφισσά 
μας που δεν είναι πια μαζί μας. Τη 
συνοδεύσαμε στην τελευταία της κα-
τοικία στην Κεφαλονιά, πριν από ένα 
μήνα περίπου και σήμερα στο πλαίσιο 

του πανελλαδικού συνεδρίου τιμούμε 
τη μνήμη της. Τιμούμε μια συναδέλ-
φισσα που δεν τίμησε μόνο τη θέση 
ευθύνης που είχε ως Γραμματέας Γυ-
ναικών, τίμησε με το έργο της το συν-
δικαλισμό μας, τίμησε την Αστυνομία 
συνολικά με τη θητεία της στο σώμα.  

Η Μαρία Γιαννακοπούλου, ξεκίνησε 
ως απλό μέλος της Ένωσης Αστυνο-
μικών Υπαλλήλων Κεφαλονιάς και 
Ιθάκης. Εξελέγη πολύ νωρίς αντιπρό-
σωπος στα συνέδρια της Π.Ο.ΑΣ.Υ. 
και στη συνέχεια Οργανωτικός Γραμ-
ματέας και Γραμματέας της Γραμμα-
τείας Γυναικών.  

Αγωνίστηκε με όλες της τις δυνά-
μεις για να αποκτήσει φωνή και η Ελ-
ληνίδα Αστυνομικός, για να δραστη-
ριοποιηθεί πιο οργανωμένα μέσα από 
την Π.Ο.ΑΣ.Υ., ώστε να απολαμβάνει 
το ρόλο και τη θέση που της αξίζει. Οι 
πρώτες προσπάθειες της Ομοσπον-
δίας για πιο συλλογική δράση των 
γυναικών είχαν ξεκινήσει από το 
2003, αλλά χρειάστηκε πολύς χρόνος 
ακόμα ώσπου να αποκτήσει αυτή η 
οργανωτική προσπάθεια μια σταθερή 

βάση, με συνέπεια και συνέχεια. 
Είπα και στο βίντεο που είδαμε, ότι 

είναι βαρύ το χρέος του προέδρου της 
Π.Ο.ΑΣ.Υ., όταν τόσο ξαφνικά και 
αναπάντεχα καλείται να αποχαιρετήσει 
μια συνεργάτιδα, μια φίλη του.  

Όσοι τη γνωρίσαμε και συνεργα-
στήκαμε μαζί της, βιώσαμε το πείσμα 
που τη χαρακτήριζε, αλλά και την 
πραότητα με την οποία προσπαθούσε 
πάντα να πείσει για το δίκαιο του 
αγώνα των γυναικών.  

Πραγματικά έχουμε πολλά να δι-
δαχθούμε από την δεκαετή και πλέον, 
θητεία της στη Γραμματεία Γυναικών. 
Είχε όραμα, είχε ιδέες και προτάσεις 
για την ισότιμη αντιμετώπιση της γυ-
ναίκας αστυνομικού, για την διασφά-
λιση των δικαιωμάτων των γυναικών 
και την αναγνώριση της μητρότητας 
και των ιδιαιτεροτήτων του φύλου των 
γυναικών. Εργάστηκε για να απολαμ-
βάνουν τις δικαιούμενες άδειες, όπως 
ισχύει στον υπόλοιπο δημόσιο τομέα, 
για πολλές περιπτώσεις. 

Με την ευαισθησία που τη διέκρινε, 
διεύρυνε τον ορίζοντα της Γραμματεί-
ας, εκπέμποντας πολλαπλά μηνύματα 
και εντός του αστυνομικού σώματος, 
και εκτός αυτού στην ελληνική κοινω-
νία. Με εξωστρεφείς δράσεις, ανέδει-
ξε τα ζητήματα της ενδοοικογενειακής 
βίας, της πρόληψης των τροχαίων 
δυστυχημάτων, αλλά και τη δυνατό-
τητα συνεργασιών για ζητήματα υγι-
εινής και ασφάλειας. 

Το πλούσιο έργο της, συνιστά μια 
ισχυρή παρακαταθήκη για όλους μας. 
Της αξίζουν πολλά «ευχαριστώ» από 

όλους εμάς και μια υπόσχεση: ότι θα 
είναι πάντα στις καρδιές μας ως μια 
γενναία Γυναίκα αστυνομικός, μια 
αξιοθαύμαστη σύζυγος και μητέρα 
αστυνομικός.  

Μας έδινε δύναμη και κουράγιο 
πάντα με το χαμόγελο στα χείλη, 
όποια μάχη κι αν έδινε.  

Αυτές τις λίγες σκέψεις ήθελα να 
μοιραστώ μαζί σας, παρουσία και της 
οικογένειάς της, του συζύγου, του 
παιδιού και των φίλων της. 

Αγαπητέ φίλε Μπάμπη  
Παρακαλώ, δεχθείτε από την Πα-

νελλήνια Ομοσπονδία Αστυνομικών 
Υπαλλήλων «τιμής ένεκεν» για τη συ-
ναδέλφισσά μας, αυτό το αγαλματί-

διο, έναν άγγελο που συμβολίζει την 
αγάπη και την ηρεμία, από τη γειτονιά 
των Αγγέλων, εκεί που αναπαύεται και 
η ψυχή της αγαπημένης μας Μαρίας. 

Η Π.Ο.ΑΣ.Υ. υποκλίνεται ευλαβικά 
σε μια Αγωνίστρια της ζωής μέχρι τέ-
λους, και δεσμεύεται ότι δεν θα δια-
ψεύσει τους κοινούς μας όρκους και 
το συμβόλαιο τιμής με κάθε Ελληνίδα 
Αστυνομικό που την πίστεψε και την 
ακολούθησε στον «καλό καγαθό» της 
αγώνα. Είναι το ελάχιστο που μπορού-
με να κάνουμε, τιμώντας τη μνήμη της, 
με την ευχή να μην την ξεχάσουμε.  

Θα δώσουμε μια υπόσχεση ότι θα 
αξιοποιήσουμε τις παρακαταθήκες που 
μας άφησε με τον καλύτερο τρόπο.

Το «αντίο» μας στη Μαρία Γιαννακοπούλου

Ιδιαίτερης σημασίας, για πρώτη φορά στο πλαίσιο των εργασιών του συνεδρίου ήταν και η έκ-
θεση έργων τέχνης (πυρογραφίας) του συναδέλφου κ. Δημητρίου ΔΕΤΣΑΡΙΔΗ, που περιλάμ-
βανε εικόνες θρησκευτικού περιεχομένου, αλλά και απεικονίσεις μαχών και αγωνιστών της 

επανάστασης του 1821, που έτυχαν ιδιαίτερου θαυμασμού και συγχαρητηρίων. Ο πρόεδρος της 
Π.Ο.ΑΣ.Υ. κ. Γρηγόρης Γερακαράκος, συνόδευσε τους επισήμους στο χώρο της έκθεσης, οι οποίοι 
εντυπωσιάστηκαν από το δημιουργικό ταλέντο του συναδέλφου μας, αλλά και από την ιδέα να 
φιλοξενηθεί μέρος του έργου του στο συνεδριακό χώρο. 

 
 

Πρωτότυπη εικαστική έκθεση

Αναδεικνύοντας τους αστείρευτους δεσμούς της Ομοσπονδίας και των Ενώσεών της με 
την ελληνική κοινωνία και τους θεσμούς αυτής, στο συνέδριο παρουσιάστηκε βίντεο για 
την ιστορική Μονή Αρκαδίου και την παραχώρηση από την Ιερά Πατριαρχική και Σταυ-

ροπηγιακή Μονή Αρκαδίου εκτάσεως 100 στρεμμάτων στο ΤΑΕ Ρεθύμνου για την κατασκευή 
σκοπευτηρίου και άλλων εγκαταστάσεων αστυνομικής εκπαίδευσης. Όπως ανέφερε στο συνέ-
δριο και ο Πανοσιολογιότατος Αρχιμανδρίτης κ. Θεολόγος που εκπροσώπησε στο συνέδριο 
τον σεβασμιότατο Μητροπολίτη Ρεθύμνου και Αυλοποτάμου κ. Πρόδρομο, η παραχώρηση γί-
νεται μετά από πρόταση του Διοικητή του ΤΑΕ Ρεθύμνου και Μέλους του ΔΣ της Π.Ο.ΑΣ.Υ. κ. 
Μανούσου ΓΙΑΝΝΑΔΑΚΗ σε συνεργασία με την Ομοσπονδία και την Ένωση Αστυνομικών 
Υπαλλήλων Ρεθύμνου.  

Είναι μια πράξη αναγνώρισης του έργου και της ανησυχίας του Έλληνα Αστυνομικού, είπε 
μεταξύ άλλων, ευχαριστώντας τον Πρόεδρο της Ομοσπονδίας κ. Γρηγόρη ΓΕΡΑΚΑΡΑΚΟ για 
την τιμή που επιφύλαξε στην Ιερά Μονή Αρκαδίου, αναδεικνύοντας τον ηρωισμό, την ψυχή και 
την αγάπη προς την πατρίδα, αλλά και τους δεσμούς της αστυνομίας μας προς την ορθόδοξη 
πίστη του λαού μας.

Σημαντική προσφορά  
αναγνώρισης και αγάπης  

προς την Ελληνική Αστυνομία
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Συνάντηση της Επιτροπής Εργασίας Νοτίου Τομέα  
με τον Γενικό Επιθεωρητή Αστυνομίας Νοτίου Ελλάδος

Με τον Γενικό Επιθεωρητή Αστυνομίας 
Νοτίου Ελλάδος Αντιστράτηγο κ. ΣΠΑ-
ΝΟΥΔΑΚΗ Νικόλαο συναντήθηκε την 

28-03-2023 η Επιτροπή Εργασίας Νοτίου Το-
μέα της Π.Ο.ΑΣ.Υ., συνοδευόμενη από τον 
Γραμματέα του Διοικητικού Συμβουλίου κ. ΧΑΝ-
ΤΖΟΠΟΥΛΟ Θεόδωρο. 

Η Επιτροπή απαρτίζεται από τους συναδέλ-
φους ΤΣΟΥΜΑΝΗ Κωνσταντίνο (Ε.Α.Υ. Β/Α Ατ-
τικής), ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟ Ιωάννη (Ε.Α.Υ. Μεσση-
νίας), ΚΑΤΣΩΛΗ Γρηγόριο (Ε.Α.Υ. Ηλείας), 
ΚΟΥΤΣΟΜΙΧΑΛΗ Αγγελή (Ε.Α.Υ. Λακωνίας) και 
ΤΟΛΟΖΗ Πέτρο (Ε.Α.Υ. Βορ. Δωδεκανήσου), οι 
οποίοι έχοντας ιεραρχήσει τα προβλήματα που 
χρήζουν άμεσης αντιμετώπισης, ενημέρωσαν 
τον κ. Γενικό Επιθεωρητή Αστυνομίας Νοτίου 
Ελλάδος και ζήτησαν από αυτόν να μεταφέρει 
στην Ηγεσία τις προτάσεις μας. 

Ειδικότερα, ενόψει της τουριστικής περιόδου 
και δεδομένων των προβλημάτων που είχαν πα-
ρουσιαστεί τα προηγούμενα χρόνια, τονίστηκε 
ότι: 

1. Ενόψει της εφαρμογής του νέου συστήμα-
τος εισόδου - εξόδου πολιτών που προέρχονται 
από τρίτες χώρες (λήψη δακτυλικών αποτυπω-

μάτων και άλλα), κρίνεται επιβεβλημένη τόσο η 
έγκαιρη εκπαίδευση του αστυνομικού προσωπι-
κού που θα επιφορτιστεί με αυτή τη διαδικασία, 
όσο και η ενίσχυσή του με τον απαραίτητο εξο-
πλισμό. Έτσι θα αποφεύγονται οι χρονοβόρες 
διαδικασίες και τα δυσμενή σχόλια εις βάρος της 
χώρας μας, αλλά και της ίδιας της Ελληνικής 
Αστυνομίας. 

2. Απαραίτητη είναι η ενίσχυση με προσωπικό 
των αστυνομικών υπηρεσιών ενόψει της τουρι-
στικής περιόδου καθώς επίσης και η άμεση εύ-
ρεση καταλυμάτων και χώρων σίτισης των συ-
ναδέλφων μας, προς αποφυγή καταστάσεων 
που θα δυσχεράνουν την ομαλή άσκηση των 
καθηκόντων τους. Επιπροσθέτως να εξεταστεί 
και η αύξηση της ημερησίας εκτός έδρας απο-
ζημίωσης του αστυνομικού προσωπικού. 

3. Η υποστελέχωση των αστυνομικών υπηρε-
σιών υπαγορεύει την αναδιάρθρωση αυτών 
προκειμένου να υπάρξει εξοικονόμηση αστυνο-
μικού προσωπικού. Η αναδιάρθρωση που έλαβε 
χώρα το έτος 2017, δημιούργησε παρά επέλυσε 
προβλήματα, καθώς αυτή δεν έγινε με καθαρά 
αστυνομικά κριτήρια. Δημιουργήθηκαν και λει-
τούργησαν υποστελεχωμένες υπηρεσίες, με τε-

ράστια εδαφική αρμοδιότητα, που καθιστά την 
αστυνόμευση των περιοχών αυτών αδύνατη και 
αναποτελεσματική. 

4. Να υπάρξει ανακατανομή των υπηρεσιακών 
οχημάτων καθώς παρουσιάζεται το φαινόμενο 
ορισμένες υπηρεσίες να διατηρούν στη δύναμή 
τους υπεράριθμο πλήθος οχημάτων που μοιραία 
παραμένουν σε ακινησία, ενώ κάποιες άλλες να 
αδυνατούν να ανταπεξέλθουν στις ολοένα αυ-
ξανόμενες ανάγκες ένεκα έλλειψης σύγχρονου 

και ασφαλούς μηχανοκίνητου στόλου. 
Η Ομοσπονδία, τόσο με αυτή τη συνάντηση 

όσο και με αυτές που θα ακολουθήσουν στη συ-
νέχεια με βάση και τα αποτελέσματα του 33ου 
τακτικού μας συνεδρίου, αγωνίζεται για την επί-
λυση προβλημάτων με στόχο την αποτελεσμα-
τικότερη λειτουργία των υπηρεσιών και το σε-
βασμό στα εργασιακά μας δικαιώματα, όπως 
επιβάλλεται και αρμόζει σε μια σύγχρονη κοινω-
νία και ένα σύγχρονο κράτος δικαίου.

Εγκρίθηκαν τα πεπραγμένα της Ομοσπονδίας

Την τελευταία συνεδρίαση, πριν από το 33ο 
τακτικό συνέδριο, πραγματοποίησε χθες, 
21 Μαρτίου 2023, το Διοικητικό Συμβού-

λιο με βασικό θέμα τη συζήτηση και έγκριση του 
Διοικητικού Απολογισμού, του Οικονομικού 
Απολογισμού και του Προϋπολογισμού της Ομο-
σπονδίας για τη νέα, μετασυνεδριακή, περίοδο. 

Ο Πρόεδρος της Ομοσπονδίας κ. Γρηγόρης 
ΓΕΡΑΚΑΡΑΚΟΣ, λαμβάνοντας το λόγο, τόνισε 
ότι κατά το προσεχές τακτικό μας συνέδριο, το 
διήμερο 29 και 30 Μαρτίου 2023, η Ομοσπον-
δία έχει να επιδείξει πλούσιο έργο, το οποίο 
οφείλουμε να κάνουμε γνωστό στους εκατον-
τάδες αντιπροσώπους των Πρωτοβαθμίων Ενώ-
σεων που θα προσέλθουν στην Αθήνα από όλη 
την Ελλάδα. Είναι πάρα πολλές οι συνδικαλιστι-
κές μας επιτυχίες και οι παρεμβάσεις με τις 
οποίες υπερασπιζόμαστε τα αιτήματα της βάσης 
του σώματος, με τελευταία αυτή που έγινε κατά 
τη συζήτηση στη Βουλή της νομοθετικής ρύθμι-
σης που προωθήθηκε από το Υπουργείο Εθνικής 
Αμύνης για την κατηγορία Γ’ των μισθολογικών 
κλιμακίων, χωρίς διαβούλευση και χωρίς να 

διορθώνονται οι αδικίες του ισχύοντος μισθο-
λογίου. Γι’ αυτό ζητήσαμε να αποσυρθεί, προ-
βάλλοντας το κυρίαρχο αίτημά μας για την επι-
κινδυνότητα της εργασίας και το νέο ειδικό μι-
σθολόγιο, ενώ αντιπροτείναμε, εφόσον υπάρχει 
διάθεση για θετικές ρυθμίσεις, να αυξηθεί το 
ποσό της ωριαίας νυχτερινής αποζημίωσης που 
παραμένει επί χρόνια καθηλωμένο. 

Ο Πρόεδρος της Ομοσπονδίας, επίσης, εξέ-
φρασε την αισιοδοξία του ότι θα συνεχιστεί η 
αποτελεσματική αντιμετώπιση των ζητημάτων 
που μας απασχολούν με τη νέα Φυσική Ηγεσία. 
Πρόσθεσε δε ότι, το γεγονός ότι το 33ο συνέ-
δριο, διενεργείται 40 χρόνια από την ενοποίηση 
της Ελληνικής Χωροφυλακής με την Αστυνομία 
Πόλεων και την ίδρυση της Ελληνικής Αστυνο-
μίας, προσφέρεται για ανασκόπηση της έως τώ-
ρα πορείας της, αλλά κυρίως για να τεθούν οι 
βάσεις του μέλλοντος για εμάς και για την κοι-
νωνία μας. 

Ακολούθησε η παρουσίαση του Διοικητικού 
Απολογισμού από τον Γενικό Γραμματέα της 
Ομοσπονδίας κ. Γιώργο ΠΑΠΑΤΣΙΜΠΑ, ο οποίος 

αναφέρθηκε στις βασικές μας κατακτήσεις στο 
διάστημα που μεσολάβησε από το προηγούμενο 
συνέδριο, σε όλα τα πεδία θεσμικών και οικονο-
μικών αιτημάτων, καθώς και στον τομέα της κοι-
νωνικής αποστολής του συνδικαλιστικού μας κι-
νήματος. Επιγραμματικά, αναφέρθηκε στη δρο-
μολόγηση της αναγνώρισης της επικινδυνότητας 
της εργασίας, στην απαλλαγή από τα πάρεργα 
(ψηφιοποίηση λειτουργιών, «ακούσιες νοσηλείες» 
κ.λπ.), στην ίδρυση της Δικαστικής Αστυνομίας, 
στις αυξημένες σε σχέση με το παρελθόν προσ-
λήψεις νέων αστυνομικών, στη χορήγηση αδει-
ών, στην κατάργηση του πλαφόν για τα νυχτερι-
νά, στη ρύθμιση των οδοιπορικών εξόδων κατά 
τις μεταγωγές από και προς τις νησιωτικές περιο-
χές, στη χορήγηση του ΒΟΕΑ, στην επέκταση της 
μάχιμης πενταετίας σε όλους τους αστυνομικούς 
ανεξαρτήτως υπηρεσίας και ανεξάρτητα αν είναι 
παλιοί ή νέοι ασφαλισμένοι, στην αποζημίωση της 
υπεραπασχόλησης με το ποσό των 600 ευρώ, 
στην κατάργηση της ειδικής εισφοράς 1%, στην 
ένταξη νέων κατηγοριών αστυνομικών στον Κλά-
δο Υγείας του ΤΑΠΑΣΑ και στα δάνεια που χορη-

γούνται από το Ταμείο, στις νέες παροχές του Ει-
δικού Λογαριασμού κ.λπ. 

Στη συνέχεια, ο Ταμίας της Ομοσπονδίας κ. 
Γιώργος ΚΟΥΛΙΑΚΗΣ, παρουσίασε αναλυτικά 
τον Οικονομικό Απολογισμό, την Έκθεση της 
Εξελεγκτικής Επιτροπής και των Ορκωτών Λο-
γιστών, καθώς και τον Προϋπολογισμό εσόδων 
- εξόδων για την επόμενη περίοδο. 

Τέλος, μετά από πρόταση του Προέδρου της 
Ομοσπονδίας κ. Γρηγόρη ΓΕΡΑΚΑΡΑΚΟΥ, συμ-
φωνήθηκε ομόφωνα να τεθεί στο 33ο συνέδριο, 
προς έγκριση από τους αντιπροσώπους, πρότα-
ση τροποποίησης του άρθρου 29 του Καταστα-
τικού, που προβλέπει τη σύσταση και λειτουργία 
Ομάδων εργασίας, έτσι ώστε στο εξής, από τρεις 
πενταμελείς να είναι πλέον πέντε τριμελείς και 
να εκλέγονται όλες από τους συνέδρους. 

Η συνεδρίαση ολοκληρώθηκε με την υπερψή-
φιση του Διοικητικού Απολογισμού, του Οικο-
νομικού Απολογισμού και του νέου Προϋπολο-
γισμού της Ομοσπονδίας, που θα τεθούν προς 
έγκριση και από τους συνέδρους του τακτικού 
μας συνεδρίου το αμέσως προσεχές διάστημα.

Eθιμοτυπική συνάντηση  
της Επιτροπής θεμάτων Εκπαίδευσης και Επιμόρφωσης 
Την Τετάρτη 8 Μαρτίου 2023 πραγματο-

ποιήθηκε εθιμοτυπική συνάντηση της Επι-
τροπής θεμάτων Εκπαίδευσης και Επιμόρ-

φωσης της Π.Ο.ΑΣ.Υ. με τον Διοικητή της Αστυ-
νομικής Ακαδημίας Υποστράτηγο κ. ΚΑΛΟΓΗΡΟ 
Χαράλαμπο. Η ανάληψη των καθηκόντων του 
κου Διοικητή συμπίπτει με την εφαρμογή του 
Ν.4962/2022 (ΦΕΚ.τ.Α΄-148 – 28.7.2022) 
«Αναβάθμιση της αστυνομικής εκπαίδευσης, 
αναμόρφωση του πλαισίου οργάνωσης και λει-
τουργίας της Σχολής Αξιωματικών της Ελληνικής 
Αστυνομίας και άλλες ρυθμίσεις του Υπουργείου 

Προστασίας του Πολίτη», ένα μείζον θέμα, του 
οποίου η υλοποίηση αποτελεί πρόκληση για την 
ηγεσία της Ελληνικής Αστυνομίας. 

Ενημερωθήκαμε για ζητήματα που αφορούν 
τις Σχολές Αστυφυλάκων της Αστυνομικής Ακα-
δημίας, για τα επιμορφωτικά σεμινάρια που υλο-
ποιούνται από την Σχολή Μετεκπαίδευσης και 
Επιμόρφωσης καθώς και αυτά της CEPOL. 

Τέλος, συζητήθηκαν θέματα που αφορούν τό-
σο την συντηρητική εκπαίδευση του αστυνομι-
κού προσωπικού όσο και την κατάρτιση των εκ-
παιδευτών αυτού, τονίζοντας από μέρους μας 

στον κ. Διοικητή την βαρύτητα αυτών των εκ-
παιδεύσεων για την ασφάλεια των αστυνομικών 
μα κυρίως για την ασφάλεια των πολιτών και του 
κοινωνικού συνόλου εν γένει. 

Ευχηθήκαμε στον κ. Υποστράτηγο καλή και 
εποικοδομητική θητεία, επισημαίνοντας ότι ως 
Επιτροπή θεμάτων Εκπαίδευσης και Επιμόρφω-
σης της Π.Ο.ΑΣ.Υ., είμαστε πρόθυμοι να συμβά-
λουμε τα μέγιστα για την επίτευξη της βελτιστο-
ποίησης της εκπαίδευσης και της επιμόρφωσης 
του αστυνομικού προσωπικού της Ελληνικής 
Αστυνομίας. 
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ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Πρόταση για ετήσιο υποχρεωτικό προληπτικό έλεγχο υγείας 

Στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Πα-
ναγιώτη ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟ απευθύνθηκε η 
Ομοσπονδία με βάση το αίτημα – πρόταση 

της Ένωσης Αστυνομικών Υπαλλήλων Θεσσαλο-
νίκης για καθιέρωση υποχρεωτικού προληπτικού 
ελέγχου υγείας στους αστυνομικούς, μετά τη συμ-
πλήρωση του 40ού έτους της ηλικίας τους. 

«Κύριε Υπουργέ, με το επισυναπτόμενο έγγραφό 
της, η Ένωση Αστυνομικών Υπαλλήλων Θεσσαλο-
νίκης, αφού αναδεικνύει την αναγκαιότητα της θε-
σμοθέτησης της επικινδυνότητας της εργασίας – 
ένα καθολικό αίτημα του συνδικαλιστικού μας κι-
νήματος - με αναφορές στους επαγγελματικούς 
κινδύνους, τις ασθένειες και το χαμηλό προσδό-
κιμο ζωής των Αστυνομικών, επισημαίνει ότι επι-
βάλλεται να καθιερωθεί ο συστηματικός προληπτι-
κός έλεγχο υγείας του αστυνομικού προσωπικού 
με μέριμνα της Υπηρεσίας, ως ελάχιστη ένδειξη 
πρόνοιας και προστασίας. 

Παρακαλούμε όπως εξετάσετε την πρόταση της 
Ένωσης Αστυνομικών Υπαλλήλων Θεσσαλονίκης 
και να ενισχύσετε τις αρμόδιες ιατρικές υπηρεσίες 
της Ελληνικής Αστυνομίας, οι οποίες πρέπει να 
κληθούν να σηκώσουν το βάρος των προληπτικών 

ελέγχων, ώστε να προληφθούν κατά το δυνατόν, 
όσο γίνεται περισσότερο, οι δυσάρεστες επιπτώσεις 
του λειτουργήματος του αστυνομικού στην υγεία 
των συναδέλφων μας». 

Όπως τονίζει η Ένωση, «πρωταρχικός στόχος 
του συνδικαλιστικού μας κινήματος την δεδομένη 
στιγμή με μπροστάρη την Πανελλήνια Ομοσπονδία 
Αστυνομικών Υπαλλήλων, αποτελεί αυτό της ανα-
γνώρισης της επικινδυνότητας της εργασίας. Η 
ικανοποίησή του θα αποτελέσει την έμπρακτη ανα-
γνώριση της πολιτείας για τα όσα καθημερινά προ-
σφέρει στο κοινωνικό σύνολο η Ελληνίδα και ο 
Έλληνας Αστυνομικός. Πέραν τούτου θα πρέπει να 
προχωρήσουμε ένα βήμα παρακάτω και να αναλο-
γιστούμε τις επιπτώσεις που έχει στην σωματική 
υγεία των αστυνομικών το γεγονός ότι εκτίθενται 
καθημερινά σε πολλαπλούς κινδύνους.  

Τα αδιάσειστα στοιχεία για τους θανάτους Αστυ-
νομικών εν ώρα υπηρεσίας, για τους θανάτους 
εκτός υπηρεσίας σε νεαρές ηλικίες από παθολογικά 
αίτια, αλλά και οι αυτοκτονίες Αστυνομικών, απο-
δεικνύουν τη σοβαρότητα της κατάστασης και την 
επιτακτική ανάγκη συλλογικότερης διαχείρισής της.  

Επίσημες έρευνες, εύλογα, έχουν συγκαταλέξει 

το επάγγελμα του Αστυνομικού στα πιο στρεσογό-
να. Οι αντίξοες εργασιακές συνθήκες, το άστατο 
ωράριο εργασίας και τα υψηλά επίπεδα αδρεναλί-
νης, είναι μόνο κάποια από τα πολλά στοιχεία που 
πολλές φορές ευθύνονται για την επιδείνωση της 
υγείας των εργαζόμενων Αστυνομικών, οι οποίοι 
σε μεγάλο βαθμό υποφέρουν από μετατραυματικό 
στρες.  

Ο Έλληνας Αστυνομικός, όπως και το σύνολο 
των ένστολων, καθημερινά αντιμετωπίζει επικίνδυ-
νες καταστάσεις, διακινδυνεύοντας την σωματική 
του ακεραιότητα, κι έχοντας, κατά περίπτωση, την 
ευθύνη της ζωής άλλων ανθρώπων. Η αύξηση του 
ορίου ηλικίας στα 60 έτη, και το χαμηλό προσδό-
κιμο ζωής των Αστυνομικών επιβάλλουν τον προ-
ληπτικό έλεγχο υγείας του αστυνομικού προσωπι-
κού με μέριμνα της Υπηρεσίας, ως ελάχιστη ένδειξη 
πρόνοιας και προστασίας. Αν αναλογιστούμε ότι οι 
περισσότερες ασθένειες είναι ψυχοσωματικές και 
εκδηλώνονται με ανάλογα συμπτώματα, είναι χρέ-
ος όλων μας να ενδυναμώσουμε τις προσπάθειές 
μας για την καλή φυσική κατάσταση των εργαζό-
μενων Αστυνομικών, με την πρόωρη διάγνωση και 
πρόληψη των ασθενειών.  

Με αυτόν τον τρόπο είναι βέβαιο ότι θα διαφυ-
λάττεται καλύτερα το πολυτιμότερο αγαθό όλων, η 
υγεία, και παράλληλα θα εκπαιδευτεί το προσωπικό 
στις έγκαιρες εξετάσεις υγείας. Η Ένωση Αστυνο-
μικών Υπαλλήλων Θεσσαλονίκης προτείνει τον 
ετήσιο υποχρεωτικό προληπτικό έλεγχο υγείας 
(check up) των συναδέλφων μετά τη συμπλήρωση 
του 40ου έτους ηλικίας τους.  

Μια τέτοια πρόταση είναι εύκολα πραγματοποι-
ήσιμη και με μηδενικό κόστος, αν και όταν μιλάμε 
για ανθρώπινες ζωές δεν θα έπρεπε να τίθεται καν 
οικονομικό ζήτημα, αφού για την επίτευξη του 
ανωτέρου στόχου πολύτιμο εργαλείο είναι τα Κεν-
τρικά Ιατρεία Αθηνών και Θεσσαλονίκης, καθώς 
και τα Στρατιωτικά νοσοκομεία της επικράτειας.  

Κύριε Υπουργέ, Αναμένουμε από μεριάς σας να 
προχωρήσετε σε όλες τις απαραίτητες ενέργειες για 
την υλοποίηση της παραπάνω πρότασης, ώστε να 
προληφθούν τυχόν δυσάρεστες επιπτώσεις στην 
υγεία των συναδέλφων μας, οι οποίες θα μπορού-
σαν να οδηγήσουν μέχρι και σε απώλεια ζωής. 
Όπως άλλωστε υποστήριξε ο Ιπποκράτης «κάλλιον 
του θεραπεύειν το προλαμβάνειν».

ΑΘΗΝΑ

Η Ένωση Αστυνομικών Υπαλλήλων Αθηνών, 
με έγγραφό της επανέρχεται στα οξυμένα 
προβλήματα που αντιμετωπίζουν τα μέλη 

της, εξαιτίας διαφόρων αιτιών, εστιάζοντας ειδικό-
τερα στις μετακινήσεις αστυνομικού προσωπικού 
μέσω αποσπάσεων, οι οποίες εξακολουθούν να γί-
νονται κατά τρόπο άναρχο και σκανδαλώδη. Ζητά 
δε από την Πολιτική και Φυσική Ηγεσία ουσιαστικές 
αποφάσεις για την επίλυση των προβλημάτων.  

Η Ομοσπονδία απευθυνόμενη στην Ηγεσία, το-
νίζει ότι «καίτοι το θέμα αυτό μας έχει απασχολήσει 
ξανά, κατά τις συναντήσεις μας, παρατηρείται μια 
επαναλαμβανόμενη αρνητική αντιμετώπιση από την 
πλευρά της ηγεσίας, η οποία δεν είναι μόνο εξορ-
γιστική, είναι και επιζήμια.  

Τα επιχειρήματα που ακούγονται για την ισχύου-
σα πραγματικότητα στο Λεκανοπέδιο Αττικής δεν 
πείθουν κανέναν, αφού είναι γνωστό τοις πάσι ότι 
όσοι αστυνομικοί υπηρετούν στην Αττική, υφίσταν-
ται πρόσθετα οικονομικά βάρη αλλά και υπηρεσια-
κά άγχη, όμοια των οποίων δεν απαντώνται που-

θενά αλλού τόσο οξυμένα. 
Επόμενο είναι λοιπόν, να προκαλεί έντονες δια-

μαρτυρίες και καταγγελίες κάθε πράξη της διοίκη-
σης που αποκλίνει από τις αρχές της δεοντολογίας 
και της δίκαιης αντιμετώπισης του αστυνομικού 
προσωπικού, ιδίως στα θέματα των μεταθέσεων, 
αποσπάσεων και άλλων υπηρεσιακών μεταβολών. 

Η διαμαρτυρία της Ένωσης Αστυνομικών Υπαλ-
λήλων Αθηνών, έρχεται να αναδείξει το πρόβλημα 
των αποσπάσεων, επιζητώντας την άμεση παρέμ-
βασή σας, προκειμένου να δοθεί τέλος σε αδικίες 
και σκανδαλώδεις αποφάσεις της διοίκησης. Η 
πρόταση εν προκειμένω, για σύσταση συμβουλίου 
αποσπάσεων στα πρότυπα άλλων Σωμάτων Ασφα-
λείας (π.χ. Λιμενικό Σώμα) δύναται να αποτελέσει 
μια καλή αρχή με στόχο τη θεραπεία μιας λανθα-
σμένης διαδικασίας που πραγματικά δεν μπορεί να 
είναι πλέον ανεκτή από κανένα». 

Ολόκληρη η καταγγελία της Ένωσης έχει ως 
εξής: «Βρισκόμαστε στη δυσάρεστη θέση να κα-
ταγγείλουμε την ακολουθούμενη πρακτική των τε-

λευταίων ετών από πλευράς Ηγεσίας, αναφορικά 
με το ζήτημα των αποσπάσεων του αστυνομικού 
προσωπικού. Και τούτο διότι τα τελευταία έτη 
υπάρχει ένας ακατανόητος στοχοποιημένος απο-
κλεισμός των Αστυνομικών που υπηρετούν στην 
Αττική, ακόμα και για αποσπάσεις που πραγματο-
ποιούνται αδαπάνως για το δημόσιο! 

Οι αστυνομικοί που υπηρετούν στην Αττική έρ-
χονται αντιμέτωποι με το χειρότερο υπηρεσιακό – 
εργασιακό περιβάλλον της Χώρας, με τις δυσμε-
νέστερες οικονομικές συνθήκες (μεγάλο μέρος του 
μισθού τους δαπανάται για τη μίσθωση κατοικίας), 
ενώ η συντριπτική πλειοψηφία εξ αυτών έχει ως 
τόπο συμφερόντων άλλους νομούς της Χώρας.  

Επειδή έχουμε διαπιστώσει από αρκετούς να 
διατυμπανίζουν προς όλες τις κατευθύνσεις ότι το 
αστυνομικό προσωπικό της Αττικής είναι επαρκές, 
απαιτούμε από την πλευρά μας για λόγους δικαιο-
σύνης, την άρση της ακολουθούμενης πρακτικής 
που επιδεικτικά αποκλείει τα μέλη μας από απο-
σπάσεις, είτε με δαπάνες, είτε αδαπανώς για το δη-

μόσιο. Επιπλέον, ακόμα παραμένει στις καλένδες 
η πρότασή μας για τη θεσμοθέτηση επιδόματος δυ-
σμενούς διαβίωσης που θα αποτελούσε ελάχιστη 
αναγνώριση και ανακούφιση για τους αστυνομι-
κούς του λεκανοπεδίου.  

Κύριοι Υπουργοί, Κύριε Αρχηγέ, Κλείνοντας, για 
λόγους ισονομίας, τήρησης της νομιμότητας της 
όλης διαδικασίας επιλογής και της επετηρίδας απο-
σπασμένων, θεωρούμε έχει φτάσει η ώρα να ανοί-
ξει η συζήτηση για τη σύσταση συμβουλίου απο-
σπάσεων στα πρότυπα άλλων Σωμάτων Ασφαλείας 
(π.χ. Λιμενικό Σώμα). Για το λόγο αυτό το αμέσως 
προσεχές χρονικό διάστημα θα προτείνουμε στα 
θεσμικά Όργανα της Ένωσής μας, στην Π.Ο.ΑΣ.Υ., 
αλλά και στο Πανελλαδικό Συνέδριο, το ενδεχόμε-
νο τροποποίησης του άρθρου 19 του Π.Δ. 
100/2003 με σκοπό τη σύσταση συμβουλίων 
αποσπάσεων στα οποία θα συμμετέχουν εκπρόσω-
ποι των εργαζομένων, όπως προβλέπεται και για τα 
συμβούλια μεταθέσεων».

Σύσταση συμβουλίου αποσπάσεων αστυνομικών Αττικής 

ΧΑΝΙΑ

Η Ένωση Αστυνομικών Υπαλλήλων Χανίων, 
με έγγραφό της, απευθύνεται στην Πολιτική 
και Φυσική Ηγεσία της Ελληνικής Αστυνο-

μίας, εκπέμποντας πολλαπλά μηνύματα ανησυχίας 
για το επίπεδο ασφαλείας στο νομό Χανίων κατά 
την επικείμενη τουριστική περιόδου, κατά την οποία 
η άφιξη τουριστών αναμένεται ιδιαιτέρως αυξημένη 
και απαιτητική για συγκεκριμένους λόγους. 

Δεδομένου ότι πέρυσι μόνο μέσω του αεροδρο-
μίου και του τοπικού Αστυνομικού Τμήματος εξυ-
πηρετήθηκαν 3,5 εκατομμύρια επιβάτες, γίνεται αν-
τιληπτό ότι οι φετινές προβλέψεις απαιτούν έγκαιρη 
προετοιμασία και πλήρη ετοιμότητα όλων των εμ-
πλεκόμενων υπηρεσιών (Α.Τ. Αερολιμένα Χανίων, 
Α.Τ. Αποκορώνου, Α.Τ. Πλατανιά και Α.Τ. Καντά-

νου), προκειμένου να αποφευχθούν απευκταίες κα-
ταστάσεις. «Παρακαλούμε όπως λάβετε σοβαρά 
υπόψη τις καταγγελίες που αφορούν τις ελλείψεις 
σε ανθρώπινο δυναμικό και τις συνεπαγόμενες επι-
κίνδυνες συνθήκες εργασίας εντός των οποίων θα 
κληθούν να ασκήσουν τα καθήκοντά τους οι συ-
νάδελφοί μας, σε περίπτωση που οι προαναφερθεί-
σες αστυνομικές υπηρεσίες, δεν ενισχυθούν, σύμ-
φωνα και με τις προτάσεις της Ένωσής μας» ανα-
φέρει η Π.Ο.ΑΣ.Υ. στο διαβιβαστικό της έγγραφο. 

«Η έναρξη μίας ακόμη τουριστικής περιόδου για 
το Νομό Χανίων είναι προ των πυλών και συγκε-
κριμένα οι πρώτες πτήσεις είναι προγραμματισμέ-
νες για την Κυριακή 26 Μαρτίου 2023, νωρίτερα 
από κάθε άλλη χρονιά». (…) «Σας κάνουμε μνεία 

ότι με τόσες ελλείψεις σε αστυνομικό προσωπικό, 
είναι ανέφικτος ο πλήρης διαβατηριακός έλεγχος 
των εκατομμυρίων επιβατών και ένα οποιοδήποτε 
λάθος θα έχει όχι μόνο πανελλήνιο αλλά και διε-
θνές αντίκτυπο, με ότι αυτό συνεπάγεται στη συ-
νέχεια. Φανταστείτε το πιο απλό και συγκεκριμένα 
την ταλαιπωρία των επιβατών κατά την πολύωρη 
παραμονή τους στο χώρο του Αεροδρομίου Χα-
νίων. Απαιτούνται αστυνομικοί για την πεζή περι-
πολία στις αίθουσες αφίξεων – αναχωρήσεων, 
στον ισόγειο χώρο – λοιπές εγκαταστάσεις, μετα-
γωγές συλληφθέντων ατόμων, αποτελεσματική 
στελέχωση των READER για το διαβατηριακό έλεγ-
χο, αστυνόμευση Τροχαίας στους εξωτερικούς χώ-
ρους, συγκρότηση ομάδας Ασφαλείας για τη διε-

ρεύνηση πλαστών εγγράφων, εκτέλεση υπηρεσίας 
Αξιωματικού Υπηρεσίας και γραμματειακή υποστή-
ριξη». (…) «Τα συγκεκριμένα όμως Αστυνομικά 
Τμήματα μόλις και μετά βίας εκτελούν τώρα τις 
αστυνομικές τους υποχρεώσεις, επομένως τι θα γί-
νει από την Κυριακή και μετά; Ως εκ τούτου ζητάμε 
την απόσπαση 20 αστυνομικών από άλλες Δ.Α. της 
Χώρας, καθώς Ελλάδα δεν είναι μόνο η Αθήνα και 
η Θεσσαλονίκη και τουλάχιστον 40 Δοκίμων Αστυ-
φυλάκων για την ενίσχυση των παραπάνω Υπηρε-
σιών κατά την τρέχουσα τουριστική περίοδο. Οφεί-
λουμε να προστατεύσουμε τους συναδέλφους μας 
και δεν θα ανεχτούμε να εκτεθούν κατά την εκτέ-
λεση των καθηκόντων τους λόγω μειωμένου αστυ-
νομικού προσωπικού!» 

Άμεση ενίσχυση Α.Τ. Αερολιμένα Χανίων,  
Α.Τ. Αποκορώνου, Α.Τ. Πλατανιά και Α.Τ. Καντάνου
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Σε μια περίοδο κατά την οποία ανακοινώθηκε 
από την Κυβέρνηση ότι επιβάλλονταν αλλα-
γές σε επίπεδο ηγετικών στελεχών, προκει-

μένου να αναπροσαρμοστούν επιχειρησιακά σχέδια 
και να αυξηθεί η αποτελεσματικότητα της Ελληνικής 
Αστυνομίας, τέσσερις Πρωτοβάθμιες Ενώσεις μας 
έρχονται να εκφράσουν την έντονη αγωνία των με-
λών τους, αλλά και να καταγγείλουν υπηρεσιακές 
αποφάσεις που θέτουν σε άμεσο κίνδυνο ζωής 
όσους, καλούνται να τις εφαρμόσουν. 

Ειδικότερα, τα Διοικητικά Συμβούλια της Ένωσης 
Αστυνομικών Υπαλλήλων Ροδόπης, της Συνδικα-
λιστικής Κίνησης Αστυνομικών Ξάνθης, της Ένω-
σης Αστυνομικών Υπαλλήλων Καβάλας και της 
Συνδικαλιστικής Ένωσης Αστυνομικών Ορεστιά-
δας, με μακροσκελή κοινή επιστολή τους, αναφέ-
ρονται σε πρόσφατες διαταγές, σχετικές με τα μέτρα 
προστασίας ευπαθών στόχων ισραηλινού ενδιαφέ-

ροντος προς αποφυγή εις βάρος τους εγκληματι-
κών ενεργειών. 

Από την λεπτομερή περιγραφή της κατάστασης και 
κρίνοντας με βάση τα προβλεπόμενα από τους κα-
νονισμούς υγιεινής και ασφάλειας (άρθρα 5 & 2 του 
Π.Δ. 45/2008, παραγράφους 3.11 και 6.8 του 
«Επαγγελματικού Εγχειρίδιου σε θέματα Αστυνομικής 
Αυτοπροστασίας» κ.λπ.), συνάγεται ότι με τις διατα-
γές αυτές, δεν διασφαλίζεται σε καμία περίπτωση η 
σωματική ακεραιότητα των αστυνομικών που κλή-
θηκαν να εκτελέσουν καθήκοντα σκοπών. Η διοίκη-
ση προέταξε, αν δεν υπέκυψε, σε σκοπιμότητες και 
άλλες άγνωστες σε εμάς αιτιάσεις, αντί να υπακούσει 
και να εφαρμόσει πιστά τις διατάξεις των προβλεπο-
μένων για την προστασία της ζωής των συναδέλφων 
μας. Επιπλέον δε, αδιαφορώντας για τους αγώνες 
που δώσαμε ώστε να υπάρξουν εγγυήσεις ασφαλείας 
κατά την άσκηση των υπηρεσιακών καθηκόντων, με 

τέτοια συμπεριφορά, προσβάλλει τη μνήμη ακόμα και 
αυτών που δολοφονήθηκαν εν ώρα υπηρεσίας και 
υπό παρόμοιες περιστάσεις! 

Επειδή οι καταγγελίες δεν επιδέχονται καμία αμ-
φισβήτηση και επειδή ουδείς δικαιούται να θέτει κα-
θοιονδήποτε τρόπο σε κίνδυνο τη ζωή των αστυ-
νομικών, σας καλούμε άμεσα να επιληφθείτε του 
θέματος και να δώσετε τις δέουσες απαντήσεις στις 
τέσσερις Ενώσεις μας, υιοθετώντας όλες τους τις 
προτάσεις, αναφέρει η Ομοσπονδία στο διαβιβαστι-
κό της έγγραφο προς την Ηγεσία.  

Οι Ενώσεις μας έχουν συναποφασίσει την αξιο-
ποίηση κάθε νόμιμου μέσου, προκειμένου να δια-
φυλάξουν τα εργασιακά δικαιώματα και το ύψιστο 
αγαθό της ζωής των μελών τους. 

«Δεν θα ανεχτούμε καμία ολιγωρία της Διοίκησης 
ως προς την ανάληψη της αυτονόητης και αδιαμ-
φισβήτητης ευθύνης της να διαφυλάττει και όχι να 

εκθέτει σε κίνδυνο τη ζωή των μελών μας! 5 Θρη-
νούμε ήδη 143 νεκρούς συναδέλφους μας από το 
1984 έως σήμερα… Ίσως η Ηγεσία να λησμόνησε 
τον άδικο χαμό του αείμνηστου συναδέλφου μας 
Αντώνιου – Νεκτάριου Σάββα, εμείς όμως δεν λη-
σμονούμε και δεν θα λησμονήσουμε ποτέ! Ο αεί-
μνηστος αγαπημένος συνάδελφός μας, δολοφονή-
θηκε από τρομοκράτες εν ψυχρώ κατά τη διάρκεια 
εκτέλεσης υπηρεσίας φρουρού στόχου μέσα στο 
αυτοκίνητο, αφού η Ηγεσία δεν είχε φροντίσει να 
τοποθετήσει το προβλεπόμενο αλεξίσφαιρο φυλάκιο 
που θα του έσωζε τη ζωή… Προειδοποιούμε ότι σε 
περίπτωση που δεν υπάρξει απολύτως άμεση συμ-
μόρφωση, εμείς έχουμε συναποφασίσει να ασκή-
σουμε όλα τα νόμιμα μέσα, συμπεριλαμβανομένων 
και των ενδίκων, προκειμένου να διαφυλάξουμε τα 
εργασιακά δικαιώματα και το ύψιστο αγαθό της 
ζωής των μελών μας». 

Παραβιάσεις της νομοθεσίας που αφορά στη φρούρηση στόχων

ΣΕΡΡΕΣΡΕΘΥΜΝΟ

ΗΈνωση Αστυνομικών Υπαλλήλων Αχαΐας 
επανέρχεται στο πάγιο αίτημά της να επα-
ναλειτουργήσει ένα ελαφρύ συνεργείο 

οχημάτων στην έδρα της Περιφέρειας Δυτικής 
Ελλάδας την Πάτρα. 

Η Ομοσπονδία διαβίβασε το σχετικό αίτημα στο 
Αρχηγείο, σημειώνοντας μεταξύ άλλων: «Παρα-
καλούμε όπως το εξετάσετε με τη δέουσα προ-
σοχή, λαμβάνοντας υπόψη τους λόγους που συ-
νηγορούν υπέρ της θετικής σας ανταπόκρισης σε 
ένα δίκαιο αίτημα.  

Το γεγονός ότι τα προβλήματα δεν αντιμετω-
πίζονται ενώ υπάρχουν λύσεις, δεν προάγει 
ασφαλώς την καλή εικόνα των επιτελικών υπη-
ρεσιών, οι οποίες όπως και ο ίδιος έχετε δεσμευ-
τεί, οφείλουν να αφουγκράζονται τη βάση του 
σώματος και να δίνουν τις προσήκουσες απαν-
τήσεις με στόχο την αποτελεσματικότερη λειτουρ-
γία της Ελληνικής Αστυνομίας». Ιδού και το έγ-
γραφο της Ένωσης: 

Επανερχόμαστε σε ένα πάγιο αίτημά μας, αυτό 

της επαναλειτουργίας ελαφρού συνεργείου οχη-
μάτων στην έδρα της Περιφέρειας Δυτικής Ελλά-
δας την Πάτρα. Και κατά το παρελθόν είχαμε ανα-
δείξει την αναγκαιότητα επαναλειτουργίας αυτής 
της μονάδας στην περιοχή μας, αφού τα προβλή-
ματα με την συντήρηση του απαρχαιωμένου στό-
λου που διαθέτει η Αχαΐα, αλλά και η Δυτική Ελ-
λάδα στο σύνολό της, είναι πολλά.  

Αν και πάγια θέση της Ένωσης είναι η λειτουρ-
γία του στόλου της Ελληνικής Αστυνομίας μέσω 
συστήματος χρόνιας μίσθωσης (leasing) που θα 
καλύπτει πλήρως και ζητήματα συντήρησης και 
ασφάλισης, στην παρούσα κατάσταση θεωρούμε 
ότι η επαναλειτουργία ελαφρού συνεργείου στην 
Πάτρα θα μειώσει αισθητά το οικονομικό κόστος 
του δημοσίου για την συντήρηση των οχημάτων, 
ενώ παράλληλα θα μειωθεί εξαιρετικά ο χρόνος 
επισκευής μικροβλαβών που ακινητοποιούν τα 
οχήματα για μεγάλα χρονικά διαστήματα. 

Τέλος, η Ένωση Αστυνομικών Υπαλλήλων 
Αχαΐας, μας ενημέρωσε ότι σχεδόν σε καθημε-

ρινή βάση πλέον μετακινείται η Διμοιρία Υποστή-
ριξης στην Πάτρα αλλά και ευρύτερα στην Δυτική 
Ελλάδα. 

Για καλύτερες συνθήκες εργασίας, όπως προ-
κύπτει και από το σχετικό της έγγραφο, προτεί-
νεται η διάθεση τόσο ενός μικρού λεωφορείου 
τύπου van με την προβλεπόμενη θωράκιση, όσο 
και μιας καντίνας με τα προβλεπόμενα είδη, ανα-
γκαία για την κάλυψη των αναγκών των συνα-
δέλφων μας. 

 
Επάνδρωση Κρατικού Αερολιμένα 
Αράξου 

Η πρόσφατη σιδηροδρομική τραγωδία πέρα 
από το σοκ που έχει προκαλέσει στην ελληνική 
κοινωνία, έφερε στο προσκήνιο τα ζητήματα 
ασφαλείας στον τομέα των μεταφορών στη χώρα 
μας και μάλιστα σε συνδυασμό με το γεγονός ότι 
η βαριά της βιομηχανία, ο τουρισμός, βασίζεται 
αποκλειστικά σε αυτές. Τα όποια προβλήματα σε 
αυτόν το τομέα επομένως είναι φυσικό να ευαι-

σθητοποιούν και το συνδικαλιστικό μας κίνημα 
το οποίο με ιδιαίτερη αγωνία τα αναδεικνύει και 
ζητά να δοθούν λύσεις προτού μας προλάβουν 
τα γεγονότα. 

Αυτό επισημαίνει η Ένωση Αστυνομικών Υπαλ-
λήλων Αχαΐας με έγγραφό της, αιτούμενη από 
την Ηγεσία της Ελληνικής Αστυνομίας τη γενναία 
ενίσχυση του Κρατικού Αερολιμένα Αράξου το 
οποίο αστυνομεύεται από ένα υποστελεχωμένο 
Τμήμα Ασφαλείας, κάποιες εσωτερικές αποσπά-
σεις προσωπικού και καθημερινές μετακινήσεις 
Αστυνομικών από διάφορες υπηρεσίες της Πά-
τρας. 

Παρακαλούμε όπως εξετάσετε άμεσα τις προ-
τάσεις της Ένωσης ώστε κατά την επικείμενη 
τουριστική περίοδο να μην υπάρξουν κενά ασφα-
λείας, τέτοια που θα μπορούσαν ενδεχομένως να 
προκαλέσουν ανυπολόγιστες και ανεπανόρθωτες 
βλάβες σε ανθρώπους, υποδομές και γενικότερα 
στο τουριστικό προϊόν και στην οικονομία της 
χώρας μας.

Ζητούμενο ακόμα, το ελαφρύ συνεργείο οχημάτων στην Πάτρα 

Την ενίσχυση των αστυνομικών Υπηρεσιών της Δ.Α. Ρεθύμνου κατά τη θερινή περίοδο ζήτησε η 
Ένωση Αστυνομικών Υπαλλήλων Ρεθύμνου. Με το έγγραφο που απέστειλε στο Αρχηγείο, μέσω 
της Ομοσπονδίας μας, σημειώνει: «Κύριε Αρχηγέ, κατ’ αρχήν θα θέλαμε να σας συγχαρούμε για 

την προαγωγή σας και την τοποθέτησή σας, στο τιμόνι της Ελληνικής Αστυνομίας. Όπως καλά γνωρίζετε 
και ως πρώην Υπαρχηγός του Σώματος, πολλές φορές έχουμε αναφερθεί στα προβλήματα που ταλα-
νίζουν το αστυνομικό προσωπικό του νομού μας, λόγω της ιδιάζουσας εγκληματικότητας και της με-
γάλης έλλειψης αστυνομικού προσωπικού. Παράλληλα είναι γνωστό ότι πλήθος τουριστών επισκέπτεται 
το νομό μας, ειδικά κατά την καλοκαιρινή περίοδο, με αποτέλεσμα οι απαιτήσεις να αυξάνονται κατα-
κόρυφα. Ως εκ τούτου κρίνεται αναγκαία και επιτακτική, η ενίσχυση των τουριστικών περιοχών του νομού 
μας. Προς μεγάλη μας έκπληξη με την υπ’ αριθμ. 1728/23/414674 από 28/02/2023 διαταγή σας, 
οι Υπηρεσίες του νομού μας, δεν συμπεριλαμβάνονται στην κατάσταση των αστυνομικών υπηρεσιών 
που παρουσιάζουν αυξημένη τουριστική κίνηση. Στο νομό μας εδρεύει και λειτουργεί το Τμήμα Δόκιμων 
Αστυφυλάκων Ρεθύμνου, το οποίο θα μπορούσε να φιλοξενήσει τους Δόκιμους Αστυφύλακες, κατά 
την άσκηση της πρακτικής τους εκπαίδευσης. Για το λόγο αυτό παρακαλούμε όπως με συμπληρωματική 
απόφασή σας, συμπεριληφθούν οι υπηρεσίες του νομού μας, όπως οι υπηρεσίες έδρας και το Α.Τ. 
Αγίου Βασιλείου, ως επιλογή για ενίσχυση με Δόκιμους Αστυφύλακες κατά την τρέχουσα τουριστική 
περίοδο». Η Ομοσπονδία από την πλευρά της τονίζει ότι «η Ένωσή μας, αιτιολογεί το αίτημά της, εκ-
φράζοντας μάλιστα την έκπληξή της γιατί οι Υπηρεσίες του νομού έχουν εξαιρεθεί με την υπ’ αριθμ. 
1728/23/414674 από 28/02/2023 διαταγή του ΑΕΑ». Καλεί δε τους αρμόδιους αξιωματούχους να 
αποδεχτούν το αίτημα που υποβάλλεται αρμοδίως. 

Ενίσχυση Υπηρεσιών  
κατά τη θερινή περίοδο

Η Ένωση Αστυνομικών Υπαλλήλων Σερρών επανήλθε εγγράφως σε ένα αίτημα που απα-
σχολεί διαρκώς το συνδικαλιστικό μας κίνημα, καθώς δεν επιδεικνύονται τα αναγκαία αν-
τανακλαστικά για την επίλυσή του, καίτοι αυτό αφορά την ασφάλεια και την ποιότητα των 

υπηρεσιών που παρέχει το αστυνομικό προσωπικό στον ευαίσθητο και επικίνδυνο τομέα των με-
ταγωγών κρατουμένων. 

Όπως προκύπτει από το έγγραφο και σε συνέχεια άλλων ομοίων της ίδιας Ένωσης, που διαβι-
βάστηκαν στην Ηγεσία και τις αρμόδιες υπηρεσίες, «παρατηρείται μια αδικαιολόγητη διάκριση εις 
βάρος των αστυνομικών της Δ.Α. Σερρών που απασχολούνται σε μεταγωγές κρατουμένων προς 
την Αθήνα αλλά δεν αποζημιώνονται όπως ισχύει σε άλλες περιπτώσεις μετακινήσεων. 

Η Ένωση επισημαίνει ειδικότερα ότι ενώ αναμένεται εδώ και χρόνια η έκδοση νέας κανονιστικής 
των μεταγωγών συνεχίζεται και το παράλογο και επικίνδυνο φαινόμενο της αυθημερόν επιστροφής 
των συναδέλφων από Αθήνα στις Σέρρες, χωρίς καταβολή των οδοιπορικών και εξόδων διανυκτέ-
ρευσης. Τίθεται δε το ερώτημα πώς είναι δυνατόν να δικαιολογείται διανυκτέρευση για οποιαδήποτε 
άλλη μετακίνηση προσωπικού από Σέρρες στην Αθήνα και να μη δικαιολογείται για τις μεταγωγές 
στις οποίες το προσωπικό έχει διαρκώς τεταμένη την προσοχή του και βρίσκεται σε συνεχή ετοι-
μότητα καθ’ όλη τη διάρκεια της μεταγωγής; 

Επειδή θεωρούμε παράλογη και εξωπραγματική αυτήν την αντιμετώπιση, σας καλούμε να δώσετε 
τέλος σε αγκυλώσεις και αναχρονιστικές διαταγές, θέτοντας πάνω από όλα ως πρώτη προτεραιότητά 
σας την ασφάλεια των μεταγωγών και το ύψιστο αγαθό της ζωής των συναδέλφων μας». 

Αδικαιολόγητη διάκριση  
εις βάρος των αστυνομικών



ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥΠΟΛΗ
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Τον Πρόεδρο του Ιδρύματος Μέριμνας και 
Αριστείας Ελληνικής Αστυνομίας, Ταξίαρχο 
κ. Νικόλαο ΜΑΝΩΛΗ ενημέρωσε άμεσα η 

Ομοσπονδία μας για το αίτημα της Συνδικαλιστι-
κής Ένωσης Αστυνομικών Υπαλλήλων Αλεξαν-
δρούπολης ενόψει της νέας κατασκηνωτικής πε-
ριόδου. 

Συγκεκριμένα η Ένωση υπέβαλλε ένα εύλογο 
αίτημα που κατά τη γνώμη μας μπορεί να εξετα-
στεί και υιοθετηθεί με στόχο την ικανοποίηση 
υπαρκτών αναγκών της αστυνομικής οικογένει-
ας, σε μια περίοδο κατά την οποία χρήζει ιδιαί-
τερης προσοχής και στήριξης όλο το αστυνομικό 
προσωπικό, πολλώ δε μάλλον τα παιδιά μας. 

«Όπως προκύπτει από το επισυναπτόμενο έγ-
γραφο, η Ένωση έχει προβεί στις αναγκαίες 
ενέργειες, προκειμένου να διευρυνθεί το δικαίω-
μα φιλοξενίας στη Δημοτική κατασκήνωση που 
λειτουργεί στην Μάκρη Αλεξανδρούπολης, έτσι 
ώστε παιδιά πολλών συναδέλφων μας από την 
Αττική και την Μακεδονία, να απολαύσουν φέτος 
τις διακοπές τους σε αυτήν. Η Ένωση, τέλος, σας 
προσκαλεί να επισκεφθείτε την κατασκήνωση της 

Μάκρης Αλεξανδρούπολης για να έχετε ιδία αν-
τίληψη των δυνατοτήτων και να αξιολογήσετε 
θετικά το αίτημά της -αίτημα που συμπίπτει με τις 
αρχές και τις αξίες του συνδικαλιστικού μας κι-
νήματος, στο σύνολό του». 

Ειδικότερα, η Ένωσης σημειώνει ότι την 24 
Μαρτίου 2023 αντιπροσωπεία του Δ.Σ. της Συν-
δικαλιστικής Ένωσης Αστυνομικών Υπαλλήλων 
Αλεξανδρούπολης συναντήθηκε με τον Δήμαρχο 
Αλεξανδρούπολης κ. ΖΑΜΠΟΥΚΗ Ιωάννη με κύ-
ριο θέμα συζήτησης τη Δημοτική κατασκήνωση 
που λειτουργεί στην Μάκρη Αλεξανδρούπολης, η 
οποία μετά από κοινές προσπάθειες της Ένωσής 
μας με το Ίδρυμα Μέριμνας και Αριστείας κατά-
φερε να φιλοξενεί 100 παιδιά Αστυνομικών στις 
κατασκηνωτικές περιόδους που λειτουργεί. Ενη-
μερωθήκαμε για τον σχεδιασμό της νέας χρονιάς 
στην εν λόγω κατασκήνωση, την αναβάθμιση των 
υποδομών και των παροχών που επιτυγχάνονται 
κάθε χρόνο καθώς και για τα 570 παιδιά που φι-
λοξενηθήκαν πέρυσι σε αυτήν, εκ των οποίων τα 
175 από τον Βόρειο Έβρο, ενώ για φέτος υπάρ-
χει πρόβλεψη αύξησης του αριθμού των παιδιών 

στα 750. Η Ένωση βλέποντας ότι οι παρεχόμενες 
υπηρεσίες της κατασκήνωσης αναβαθμίζονται, με 
τελευταίο επίτευγμά της την απόκτηση του ISO 
22000, μιας αυστηρής προϋπόθεσης λειτουργίας 
κατασκήνωσης, και αντιλαμβανόμενοι την επιθυ-
μία πολλών συναδέλφων από την Αττική και την 
Μακεδονία να στείλουν τα παιδιά τους και σε μια 
ακόμη κατασκήνωση, εφόσον ως Αστυνομικοί 
εξαιρούμαστε από την δωρεάν κατασκήνωση μέ-
σω των ταμείων μας όπως συμβαίνει σε άλλους 
κλάδους του δημοσίου και καθώς οι ανάγκες εί-
ναι ολοένα και αυξανόμενες, παρακαλούμε να 
εξετάσετε το ενδεχόμενο να επεκταθεί η δυνα-
τότητα επιλογής της κατασκήνωσης Μάκρης Αλε-
ξανδρούπολης και από συναδέλφους που υπη-
ρετούν στις Π.Ε. Πιερίας - Κοζάνης - Φλώρινας 
- Πέλλας - Ημαθίας - Κιλκίς - Θεσ/νίκης - Χαλ-
κιδικής - Σερρών - Δράμας και Αττικής. Προκει-
μένου να διαπιστώσετε από κοντά το επίπεδο των 
παροχών της κατασκήνωσης της Μάκρης Αλε-
ξανδρούπολης σας καταθέτουμε επίσημη πρό-
σκληση από κοινού με τον Δήμαρχο Αλεξαν-
δρούπολης να επισκεφτείτε την πόλη μας και 

τους χώρους της κατασκήνωσης.  
Εμείς στην Αλεξανδρούπολη τα χαμόγελα των 

παιδιών τα αντικρίζουμε εδώ και πολλά χρόνια 
μέσα από την συμμετοχή των παιδιών των συνα-
δέλφων μας που εμπιστεύονται την συγκεκριμένη 
κατασκήνωση και γι’ αυτό θέλουμε να μοιρα-
στούμε αυτά τα χαμόγελα με περισσότερους συ-
ναδέλφους.  

Κύριε Διευθυντά, για τους λόγους αυτούς πα-
ρακαλούμε, αφού εξετάσετε το αίτημά μας, να το 
αξιολογήσετε θετικά, ώστε οι παραπάνω Συνά-
δελφοί μας να έχουν για τα τέκνα τους και την 
επιλογή της κατασκήνωσης Μάκρης Αλεξαν-
δρούπολης κατά τη νέα θερινή κατασκηνωτική 
περίοδο. 

Κύριε Πρόεδρε της Π.Ο.ΑΣ.Υ. σας παρακαλού-
με όπως η Ομοσπονδία, που μεριμνά για όλους 
τους συναδέλφους μας, με μπροστάρη εσάς, να 
προβεί σε όλες εκείνες τις ενέργειες ώστε να τύ-
χει θετικής έκβασης η πρότασή μας αυτή από το 
“Ίδρυμα Μέριμνας και Αριστείας της Ελληνικής 
Αστυνομίας” προς όφελος πάντα των συναδέλ-
φων μας».

Επέκταση δικαιώματος συμμετοχής  
στην κατασκήνωση Μάκρης Αλεξανδρούπολης

ΙΩΑΝΝΙΝΑ

Στο πλαίσιο της επίσκεψης του 
Πρωθυπουργού στην πόλη των 
Ιωαννίνων την Τετάρτη 5 Απριλί-

ου 2023, πραγματοποιήθηκε συνάντη-
ση αντιπροσωπείας του Δ.Σ. της ΕΑΥΙ με 
τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη 
και Επίτιμο Αρχηγό της Ελληνικής Αστυ-
νομίας, κ. Ελευθέριο Οικονόμου. 

Κατά την διάρκεια της συνάντησης η 
οποία διεξήχθη σε θετικό και από τις 
δύο πλευρές κλίμα, όπως ανακοινώθηκε 
από την Ένωση «ζητήσαμε από τον κ. 
Υφυπουργό να μεταφέρει στον Πρωθυ-
πουργό τον έντονο προβληματισμό και 
τη δυσαρέσκεια των συναδέλφων μας, 
οι οποίοι παρά την τεράστια προσφορά 
τους όλο το προηγούμενο χρονικό διά-
στημα, δεν έχουν δει ακόμη να υλοποι-
ούνται οι προεκλογικές δεσμεύσεις κα-
θώς και οι εξαγγελίες του ίδιου του 

Πρωθυπουργού. 
Ειδικότερα, αναφερθήκαμε στο ζήτη-

μα της επικινδυνότητας της εργασίας 
μας την οποία οφείλει η κυβέρνηση να 
θεσμοθετήσει πριν το κλείσιμο της πα-
ρούσας Βουλής. Στην συνέχεια τέθηκε 

το ζήτημα της επέκτασης του επιδόμα-
τος παραμεθορίου και στις Αστυνομικές 
Υπηρεσίες του Νομού μας ενώ ειδική 
αναφορά έγινε και για το εκλογικό επί-
δομα, τονίζοντας από την πλευρά μας 
ότι αυτό πρέπει να κινηθεί στα επίπεδα 

της πρότασης της Π.Ο.ΑΣ.Υ. δεδομένου 
ότι οι συνάδελφοί μας θα είναι σε κα-
τάσταση επιφυλακής ενδεχομένως έως 
μέσα Ιουλίου. 

Ο κ. Οικονόμου από την πλευρά του, 
λαμβάνοντας υπόψη όσα τεκμηριωμένα 

και διεξοδικά του επισημάνθηκαν, δε-
σμεύτηκε ότι στα πλαίσια των αρμοδιο-
τήτων του, θα μεταφέρει στον Πρωθυ-
πουργό το κλίμα που επικρατεί στις τά-
ξεις των συναδέλφων μας αναφορικά 
με τα ανωτέρω ζητήματα».

Συνάντηση με τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη  
κ. Ελευθέριο Οικονόμου

ΧΑΛΚΙΔΙΚΗ

ΗΈνωση Αστυνομικών Υπαλλήλων Νομού 
Χαλκιδικής, με έγγραφό της, επανέρχεται 
στα ζητήματα που είχε αναδείξει με άλλο 

έγγραφό της από 13.03.2023 και προειδοποιούσε 
για τους υπαρκτούς κινδύνους αδυναμίας εκπλή-
ρωσης των αστυνομικών καθηκόντων, λόγω υπο-
στελέχωσης των αστυνομικών υπηρεσιών και δη 
συγκεκριμένων τμημάτων. 

Πριν αλέκτωρα φωνήσαι, μια απόδραση κρατου-

μένου ήρθε να επιβεβαιώσει τους φόβους και τις 
καταγγελίες της Ένωσης, που δυστυχώς ακόμα δεν 
έχουν ληφθεί υπόψη ώστε να διορθωθεί η αρνητι-
κή αυτή κατάσταση και να αποτραπούν τα χειρό-
τερα. 

H Ομοσπονδία απευθύνθηκε στην Πολιτική και 
Φυσική Ηγεσία τονίζοντας ότι «επειδή κατά τη συ-
νήθη τακτική της διοίκησης το ενδιαφέρον περιο-
ρίζεται στην διενέργεια ΕΔΕ για τον καταλογισμό 

ευθυνών στα συνήθη εξιλαστήρια θύματα, θεωρού-
με αυτονόητο ότι στην προκειμένη περίπτωση πρέ-
πει να εξεταστεί γιατί το Αστυνομικό Τμήμα Σιθω-
νίας από το οποίο απέδρασε ο κρατούμενος, δεν 
διέθετε Σκοπό Κρατητηρίου ούτε καν Σκοπό Κατα-
στήματος; Γιατί δεν τηρούνται τα προβλεπόμενα 
από τα σχετικά Προεδρικά Διατάγματα για τις 
αστυνομικές αρμοδιότητες και τους όρους υγιεινής 
και ασφάλειας, σχεδόν σε όλα τα Αστυνομικά Τμή-

ματα της Χώρας, και έως πότε θα στοιβάζεται το 
πρόβλημα κάτω από το χαλί; 

Σας καλούμε τέλος, να δώσετε άμεση προτεραι-
ότητα στην επίλυση αυτών και όλων των άλλων 
παρεμφερών προβλημάτων έτσι ώστε ενόψει και 
της τουριστικής περιόδου η Ελληνική Αστυνομία να 
φανεί αντάξια των υποχρεώσεών της έναντι του 
αστυνομικού προσωπικού και της κοινωνίας ολό-
κληρης».

Καταγγελία για μη ορθή αξιοποίηση του αστυνομικού προσωπικού



ΟΡΕΣΤΙΑΔΑ
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ΡΟΔΟΠΗ

Μετά από πρόσκληση της Ένωσής μας που 
έκανε άμεσα αποδεκτή ο Πρόεδρος της 
Ομοσπονδίας μας κ. Γρηγόρης ΓΕΡΑΚΑ-

ΡΑΚΟΣ, αντιπροσωπεία του Διοικητικού Συμβουλί-
ου της Ομοσπονδίας μας αποτελούμενη από τον 
Πρόεδρο του Δ.Σ. της Π.Ο.ΑΣ.Υ. κ. Χρήστο ΜΑΥ-
ΡΑΓΑΝΗ, τον Αντιπρόεδρο του Δ.Σ. της Π.Ο.ΑΣ.Υ. 
κ. Σταύρο ΦΕΤΚΟ και τον Αναπληρωτή Ταμία κ. 
Θεόφιλο ΠΑΠΑΔΑΚΗ, μαζί με την Πρόεδρο της 
Ένωσής μας κ. ΤΖΑΤΖΑΝΑ Σταυρούλα και τον Α΄ 
Αντιπρόεδρό μας κ. ΚΑΤΡΑΝΙΔΗ Ευστάθιο, πραγ-
ματοποίησαν στις 04 Απριλίου 2023, επίσκεψη στο 
Τ.Δ.Α. Κομοτηνής και συναντήθηκαν με τον Διοι-
κητή του Τ.Δ.Α. Κομοτηνής Αστυνομικό Υποδιευ-
θυντή κ. ΔΕΜΕΡΤΖΙΔΗ Πέτρο και τους Δόκιμους 
Αστυφύλακες που πραγματοποιούν την αστυνομική 
τους εκπαίδευση στη Σχολή μας.  

Σκοπός της επισκέψεως ήταν, όπως σημειώνει 
σε ανακοίνωσή του το σωματείο μας «αφενός να 
ενημερώσουμε τους συναδέλφους μας για τη δρά-
ση του Συνδικάτου μας, αφετέρου δε να ακούσου-
με τα τυχόν προβλήματά τους προκειμένου με πα-
ρεμβάσεις της Ομοσπονδίας μας να δρομολογη-
θούν άμεσες λύσεις επ’ αυτών.  

Έγινε ένας γόνιμος διάλογος με τους Δόκιμους 
Αστυφύλακες, κατά τον οποίο επιλύσαμε απορίες 

που μας εκφράστηκαν και αφορούσαν τόσο στη 
θεωρητική όσο και στην πρακτική τους εκπαίδευση, 
καθώς επίσης αφουγκραστήκαμε τις αγωνίες και 
τα προβλήματα που μας ανέφεραν.  

Καταγράφηκαν όλα τα θέματα που μας τέθηκαν 
και μεταφέρθηκαν άμεσα -όπως ο ίδιος μας ζήτησε 
όντας διακατεχόμενος από ιδιαίτερη ευαισθησία 
όσον αφορά στην προστασία των εργασιακών δι-
καιωμάτων των αστυνομικών, αλλά και στην ανα-
βάθμιση της Αστυνομικής Εκπαίδευσης - στον 
Πρόεδρο της Ομοσπονδίας μας, για την επίλυσή 
τους. 

Η Ένωσή μας εκφράζει τις ευχαριστίες της στον 
Πρόεδρο της Ομοσπονδίας μας κ. Γρηγόρη ΓΕΡΑ-
ΚΑΡΑΚΟ και στα μέλη της Εκτελεστικής Γραμμα-
τείας της Π.Ο.ΑΣ.Υ. για την ανταπόκρισή τους στο 
αίτημά μας για συνάντηση με τους Δόκιμους Αστυ-
φύλακες, η οποία εκφράστηκε με την απολύτως 
άμεση επίσκεψη της Αντιπροσωπείας του Προ-
εδρείου στο Τ.Δ.Α. Κομοτηνής. 

Συνεχίζουμε τον αγώνα μας για την προστασία 
των δικαιωμάτων των συναδέλφων μας, πάντα στο 
πλευρό της αγωνιστικής και διεκδικητικής Διοίκη-
σης της Ομοσπονδίας μας, η οποία αδιάλειπτα στέ-
κεται αρωγός στους αγώνες μας, απαιτώντας λύ-
σεις στα προβλήματά μας».

Γόνιμος διάλογος με τους Δόκιμους Αστυφύλακες 

Η Συνδικαλιστική Ένωση Αστυνομικών 
Υπαλλήλων Ορεστιάδας, με έγγραφό της 
μας ενημέρωσε ότι η νέα νομοθεσία για 

τη διαδικασία των ακούσιων νοσηλειών (άρθρο 
59 του Ν.4931/22), δεν έχει τύχει εφαρμογής 
στην περιοχή της με αποτέλεσμα να συνεχίζεται 
η απαράδεκτη κατάσταση που επιχειρείται να 
διορθωθεί, με ό,τι αυτό συνεπάγεται. 

Στη συνέχεια, η Ομοσπονδία απευθύνθηκε εγ-
γράφως στον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη 
κ. Παναγιώτη ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟ και στον Υπουργό 
Υγείας κ. Αθανάσιο ΠΛΕΥΡΗ ενημερώνοντάς 
τους ότι στο επισυναπτόμενο έγγραφο - υπόμνη-
μα διαμαρτυρίας, η Ένωση παραθέτει λεπτομε-
ρώς τα κενά και τα προβλήματα που αντιμετώπι-
σαν οι συνάδελφοί μας οι οποίοι κλήθηκαν να 
συνοδεύσουν πάσχοντες συνανθρώπους μας σε 
Ψυχιατρικές κλινικές, επιζητώντας την παρέμβα-
σή σας προκειμένου να εφαρμοστεί σε όλο της 
το εύρος η νέα διαδικασία συνοδείας ψυχικά πα-
σχόντων και όχι να εκφυλιστεί εξαιτίας διαφόρων 
αιτίων (έλλειψη ιατρικών υποδομών και μέσων), 
με μόνιμο θύμα τον Έλληνα Αστυνομικό, αλλά 
και τον ίδιο τον ψυχικά πάσχοντα. 

Επειδή η Ομοσπονδία έχει συμβάλλει στο να 

δοθεί οριστικό τέλος σε μια απάνθρωπη διαδικα-
σία συνοδείας των ψυχικά πασχόντων συναν-
θρώπων μας, ευελπιστούμε στις δικές σας ενέρ-
γειες, προκειμένου τα όσα ορθώς ψηφίστηκαν 
από τη Βουλή των Ελλήνων με το άρθρο 59 του 
Ν.4931/22, να γίνουν πράξη το ταχύτερο δυ-
νατόν και μάλιστα σε όλη την επικράτεια. Το 
πρόβλημα είναι οξύ και οποιαδήποτε καθυστέρη-
ση στη λήψη των αναγκαίων αποφάσεων, δεν 
επιδέχεται καμία απολύτως δικαιολογία. 

Όπως τονίζει η Ένωση, «με το παρόν υπόμνη-
μα-διαμαρτυρία, σας ενημερώνουμε σχετικά με 
την διαδικασία που τηρείται ως προς την διαδι-
κασία ακούσιας νοσηλείας, μετά από σχετική εν-
τολή του Εισαγγελέως Πρωτ/κών Ορεστιάδας και 
ειδικότερα, τα προβλήματα τα οποία αντιμετωπί-
ζουν, οι συνάδελφοι μας, κατά την μεταγωγή των 
ασθενών, από την Ορεστιάδα, προς την Ψ.Κ. του 
Π.Γ.Ν. Αλεξ/πολης, προβλήματα και συμπεριφο-
ρές που είναι, ορισμένες φορές πέραν των προ-
βλεπόμενων καθηκόντων τους, αντιμετωπίζονται 
δε από τους συναδέλφους μας, και μόνο για να 
μην προσβληθεί η αξιοπρέπειας αυτής της ιδιαί-
τερης κατηγορίας ασθενών.  

Σε κάθε περίπτωση με το παρόν έγγραφο επι-

θυμούμε να αναδείξουμε παθογενή διαδικαστικά 
θέματα σε ό,τι αφορά τις μεταγωγές ακουσίας 
νοσηλείας που προκύπτουν μέσα από περιγραφές 
συνάδελφων μας, σχετικά με την συμπεριφορά 
του υγειονομικού προσωπικού της Ψυχιατρικής 
Κλινικής Αλεξανδρούπολης και το πως στρεβλά 
εκλαμβάνονται οι διατάξεις του προσφάτως τρο-
ποποιηθέντος νόμου. (…)  

- Επειδή ο ρόλος των αστυνομικών που εκτε-
λούν την μεταγωγή πρέπει να τελειώνει από την 
στιγμή που ο κρατούμενος μεταφέρεται σε δημό-
σια μονάδα ψυχικής υγείας με εξειδικευμένο 
υγειονομικό προσωπικό και κρίνεται μετά την εξέ-
ταση του ότι πρέπει να παραμείνει για εγκλεισμό.  

- Επειδή η παραλαβή θα πρέπει να γίνεται άμε-
σα καθώς αυτός είναι ο αρμόζων τρόπος εκτέ-
λεσης της εισαγγελικής παραγγελιάς με παράλ-
ληλη απεμπλοκή των αστυνομικών δυνάμεων της 
μεταγωγής.  

- Επειδή οι ιατρικές εξετάσεις των ανθρώπων 
αυτών πρέπει να γίνονται συνοδεία υγειονομικού 
και όχι αστυνομικού προσωπικού με απόλυτο σε-
βασμό στα αυστηρά προσωπικά τους δεδομένα.  

- Επειδή όταν κρίνεται ότι πρέπει να γίνει εν-
δονοσοκομειακή διακομιδή για οποιοδήποτε λό-

γο αυτό δεν αφορά τους αστυνομικούς που εκτε-
λούν την μεταγωγή κατά παραγγελία του κ. Ει-
σαγγελέα αλλά το υγειονομικό προσωπικό της 
Ψ.Κ. Αλεξανδρούπολης το οποίο αν επιθυμεί συ-
νοδεία αστυνομίας, θα πρέπει να ενεργεί με τις 
ίδιες προϋποθέσεις που ορίζονται για τις Κοινο-
τικές Μονάδες Ψυχικής Υγείας στην παρ.3 εδαφ. 
β΄ του εν λόγω άρθρου.  

- Επειδή ήδη υπήρξε προφορική ενημέρωση, 
από τον πρόεδρο της Συνδικαλιστικής Ένωσης 
Ορεστιάδας ΑΚΙΔΗ Ηλία, προς τον κ. Εισ/λεα 
Πρωτ/κων Ορεστιάδας, σχετικά με τα πιο πάνω 
προβλήματα, που αντιμετωπίζουν οι συνάδελφοι 
μας, κατόπιν των ανωτέρω σας ενημερώνουμε 
ότι η Συνδικαλιστική μας Ένωση προτίθεται, ενη-
μερώνοντας άμεσα τον κ. Εισ/λέα Πρωτ/κών 
Ορεστιάδας, να κινήσει τις προβλεπόμενες, νό-
μιμες διαδικασίες, αν διαπιστωθεί, εκ νέου πα-
ρόμοια συμπεριφορά, σε βάρος συναδέλφων που 
εκτελούν την μεταγωγή κατά παραγγελία του κ. 
Εισαγγελέα Πρωτ/κών Ορεστιάδας, συμπεριφο-
ρά που έχει συνέπεια την καταπάτηση της αξιο-
πρέπειας αυτής της ιδιαίτερης κατηγορίας ασθε-
νών που εσείς ως υγειονομικοί έπρεπε να υπε-
ρασπίζεστε!».

Επίσπευση υλοποίησης νέας διαδικασίας περί ακουσίων νοσηλειών

ΜΑΓΝΗΣΙΑ

Η Ένωση Αστυνομικών Υπαλλήλων Μαγνη-
σίας, με έγγραφό της, περιγράφει αναλυτι-
κότατα τα προβλήματα που καταγράφονται 

στο Α.Τ. Σκιάθου, Α.Τ. Σκοπέλου και Α.Σ. Αλοννήσου, 
κρούοντας ειδικότερα τον κώδωνα του κινδύνου 
τους προσεχείς θερινούς μήνες, λόγω υποστελέχω-

σής τους σε σχέση και με τις αυξημένες ανάγκες της 
τουριστικής περιόδου, η οποία προβλέπεται να είναι 
μακρά και άκρως απαιτητική από άποψη ασφάλειας 
και τάξης. 

«Επειδή η Ένωσή μας γνωρίζει πολύ καλά τα προ-
βλήματα που θα κληθούν να αντιμετωπίσουν οι συ-

νάδελφοί ιδίως και με τις αφίξεις από το εξωτερικό, 
σας καλούμε να εξετάσετε άμεσα τις προτάσεις της 
όσον αφορά στην ενίσχυση των συγκεκριμένων αυ-
τών υπηρεσιών με τη διαδικασία των αποσπάσεων 
με δαπάνες του δημοσίου, όπως συνέβη και τα προ-
ηγούμενα χρόνια, ως ελάχιστη πράξη διασφάλισης 

των εργασιακών δικαιωμάτων, αλλά και της αποτε-
λεσματικότητας του αστυνομικού προσωπικού της 
Δ.Α. Μαγνησίας», διαβάζουμε στο διαβιβαστικό της 
Ομοσπονδίας προς το Αρχηγείο της Ελληνικής Αστυ-
νομίας.

Ενίσχυση Α.Τ. Σκιάθου, Α.Τ. Σκοπέλου και Α.Σ. Αλοννήσου



Πλούσιος ο διοικητικός απολογισμός, 
πλούσιο το διεκδικητικό πλαίσιο της 

Ομοσπονδίας και το 2023. Μια χρονιά εξορθο-
λογισμού των ειδικών μισθολογίων, χρονιά διόρ-
θωσης των αδικιών και αναγνώρισης της επικιν-
δυνότητας της εργασίας. Χάριν της δυναμικής της 
Ομοσπονδίας, το 33ο συνέδριο αναδείχθηκε σε 
πόλο σταθερότητας για το συνδικαλιστικό μας κί-
νημα. Χωρίς να παραγνωρίζεται ο κίνδυνος της 
κοινωνικής αβεβαιότητας, είναι μια σταθερά που 
αν μη τι άλλο, εκπέμπει ελπίδα και σιγουριά για 
το αύριο. 

 
Το 33ο πανελλαδικό συνέδριο, ήταν ο 
πρώτο πανελληνίως που διοργανώθηκε 

μετά την 27η Μαρτίου 2023, ημέρα άρσης των 
περιοριστικών μέτρων για την αντιμετώπιση 
της πανδημίας, που είχαν επιβληθεί το 2020. 
Και όπως παρατήρησε ο νομικός μας σύμβου-
λος κ. Χάρης Μπουκουβάλας, το 31ο πανελ-
λαδικό συνέδριο που πραγματοποιήθηκε στις 
30 και 31 Οκτωβρίου 2020, ήταν ξανά το 
πρώτο που διεξήχθη μετά την επιβολή των μέ-
τρων. Στο ιστορικό της Ομοσπονδίας καταγρά-
φονται οι υβριδικές συνεδριάσεις, η εξ απο-
στάσεως συμμετοχή και ψηφοφορία κλπ. 

 
Το Κέντρο Υγείας και Ασφάλειας Αστυ-
νομικών της Π.Ο.ΑΣ.Υ., όπως επισήμανε 

στο συνέδριο ο Πρόεδρος κ. Δημήτρης Καρα-
γιαννόπουλος, έχει στη διάθεσή του έρευνες Ελ-
λήνων επιστημόνων που αποκαλύπτουν το μέγε-
θος του προβλήματος στον τομέα της υγείας των 
αστυνομικών. Το προσεχές διάστημα πρέπει να 
εργαστούμε πιο συστηματικά για την καθιέρωση 
παντού του θεσμού του Ιατρού εργασίας και των 
Επιτροπών υγιεινής και ασφάλειας της εργασίας. 
Οι επαγγελματικές ασθένειες «θερίζουν» αν αλη-
θεύει ότι σχεδόν κάθε εβδομάδα χάνουμε έναν 
εν ενεργεία αστυνομικό εξαιτίας κάποιας νόσου. 
Τα στοιχεία δεν μπορεί να είναι απόρρητα, πρέπει 
να γνωρίζει το αστυνομικό προσωπικό από τι κιν-
δυνεύει και πώς θα προστατευτεί. Δεν είναι μόνο 
οι μολότοφ και οι κουκουλοφόροι που σκοτώ-

νουν. Είναι και ο ύπουλος αργός θάνατος που 
τρώει τα σωθικά της αστυνομίας. 

 
Δύο διαφορετικά περιστατικά στο κέν-
τρο της Αθήνας - ο τρόπος αντίδρασης 

οδηγού γερανοφόρου οχήματος και οδηγού 
περιπολικού εν μέσω επεισοδίων με μπαχαλά-
κηδες στην Ακαδημίας και στην Πατησίων – 
έχουν την ίδια κοινή συνισταμένη. Μετά από 
40 χρόνια Ελληνικής Αστυνομίας, τα ίδια και 
τα ίδια. Κανείς δεν τολμά να κόψει τον Γόρδιο 
Δεσμό της βίας στο κέντρο της Αθήνας που 
εντέχνως και καλά μελετημένα στρέφεται κατά 
της αστυνομίας, δηλαδή κατά της κοινωνίας. 
Ως πότε η εύκολη λύση της αναζήτησης εξιλα-
στήριων θυμάτων; Ως πότε ο εμπαιγμός και η 
υποκρισία εις βάρος του αστυνομικού που κιν-
δυνεύει να χάσει τη ζωή του εντελώς άδικα και 
παράλογα, αν και βρίσκεται σε διατεταγμένη 
υπηρεσία για την προστασία της ζωής άλλων; 

Τα επιχειρησιακά σχέδια τελικά ποιον προστα-
τεύουν; Τους φυσικούς ή τους ηθικούς αυ-
τουργούς των βανδαλισμών και της αταξίας; Ή 
μήπως όλους πλην του ενός, του δυστυχή συ-
ναδέλφου που θα βρεθεί σε λάθος τόπο, τη 
λάθος ώρα; 

 
Ενδιαφέροντα δεδομένα. Σύμφωνα με 
επίσημες αναφορές, τα τελευταία τρία 

χρόνια έχουν μειωθεί οι μεταναστευτικές ροές 
κατά 80% ενώ ο αριθμός των διαμενόντων στην 
χώρα μας έχει μειωθεί λόγω των απελάσεων που 
γίνονται. Η Ελληνική Αστυνομία ανακοίνωσε ότι 
το 2022 απέτρεψε 260.000 άτομα από τον να 
μπουν στον Έβρο. Το γεγονός πως πέρασε ο 1 
στους 100 και περνάνε αυτή τη στιγμή 80% λι-
γότεροι από ό,τι πέρασαν το 2019 και 99% λι-
γότεροι από ό,τι πέρασαν το 2015, δείχνει ότι η 
χώρα μας πλέον δεν έχει το μεταναστευτικό πρό-
βλημα του παρελθόντος. 

( )

ΑΤ-ΑΞΙΕΣ

Υπονομεύουν την αξιοκρατία και την δικαιοσύνη

εκλογικές αναμετρήσεις
είπαν & 

έγραψαν

«Χρειάζονται ριζικές αλλαγές στην 
επιτελική δομή. Και στην 
εκπαίδευση. Και πάνω από όλα 
αξιοκρατία. Κάποτε να καταλάβουμε 
ότι δεν έχει άλλο κίνητρο ο 
αστυνομικός για να βελτιωθεί πέραν 
του αισθήματος δικαίου. 

Μιχάλης ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ 
Πρώην Υπουργός Προστασίας του Πολίτη

εκΚΕΝΤΡΙκός
Επεκτείνεται η θωράκιση των συνόρων 

Δημοσιεύτηκε στις 23 Μαρτίου 2023, εντε-
λώς αιφνιδιαστικά, εν κρυπτώ και χωρίς 
καμία διαβούλευση με την Ομοσπονδία, το 

υπ’ αριθμ. 34 Προεδρικό Διάταγμα «Ρύθμιση θε-
μάτων προσωπικού και οργάνωσης υπηρεσιών 
Ελληνικής Αστυνομίας» (ΦΕΚ 73, 23/2/203, 
τεύχος Α). 

Με μια απλή ανάγνωση των άρθρων του συγ-
κεκριμένου Π.Δ., συμπεραίνεται αβίαστα ότι αυτοί 
που το συνέταξαν, γυρίζουν την αστυνομία πολλά 
χρόνια πίσω. Όχι μόνο λόγω της διαδικασίας που 
ακολουθήθηκε για να προωθηθούν τροποποιήσεις 
ισχυουσών διατάξεων, αλλά και για το περιεχό-
μενο των «καινοτομιών» του. 

Με το συγκεκριμένο Π.Δ. αντί να ρυθμιστούν 
ώριμα αιτήματα του αστυνομικού προσωπικού, 

διαπιστώνουμε ότι προωθήθηκαν φωτογραφικές 
διατάξεις που σε κάποιες περιπτώσεις παραβιά-
ζουν την αρχή της ισότητας και της αξιοκρατίας, 
δεν σέβονται δε ούτε το κεκτημένο του αντικει-
μενικού κώδικα μεταθέσεων κλπ. 

Σε κάθε περίπτωση, η Ομοσπονδία καταγγέλλει 
κάθε προσπάθεια αλλοίωσης των υφισταμένων 
διατάξεων που διέπουν το αστυνομικό δίκαιο και 
κατοχυρώνουν το αστυνομικό προσωπικό από τις 
αυθαιρεσίες των προϊσταμένων του. Επειδή δε το 
Π.Δ. είναι προδήλως παράνομο, αντισυνταγματικό 
και καταχρηστικό, η Ομοσπονδία θα το προσβάλ-
λει στο Συμβούλιο της Επικρατείας. 

Βεβαίως, την πολιτική ευθύνη της ηγεσίας του 
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη ας την ανα-
ζητήσει ο κ. Πρωθυπουργός της χώρας. Σε ό,τι 

μας αφορά, την καταλογίζουμε. 
Άραγε, τα περί αξιοκρατίας, ισότητας και αρι-

στείας που διαμηνύει ο κ. Πρωθυπουργός ότι 
πρέπει να εισακούονται από όλα τα μέλη της Κυ-
βέρνησης, όντως ισχύουν ή είναι φωνή βοώντος 
εν τη ερήμω;  

Εξάλλου, το ότι έχουμε εκλογές εντός ολίγων 
μηνών, είναι συνταγματική υποχρέωση. Αυτό 
όμως δεν δίνει το δικαίωμα σε κανέναν να κατα-
πατά τους νόμους που η ίδια η πολιτεία θέσπισε, 
θωρακίζοντας με αξιοκρατία, ισότητα και πάνω 
από όλα, δικαιοσύνη το αστυνομικό προσωπικό. 
Τέλος, αναρωτιόμαστε: Μήπως το προσωπικό 
συμφέρον υπερτερεί του γενικού; Όλοι έχουμε 
ονόματα και όλοι γνωριζόμαστε! 

Να τονίσουμε επίσης ότι το Προεδρικό Διάταγ-

μα 34/2023 ανατρέπει και τα προβλεπόμενα με 
το ισχύον καθηκοντολόγιο. Το άρθρο 51 του Π.Δ. 
141/91 ορίζει ότι καθήκοντα αξιωματικού υπη-
ρεσίας εκτελούν οι Υπαστυνόμοι Α’, Υπαστυνόμοι 
Β’, καθώς και οι Ανθυπαστυνόμοι και Αρχιφύλα-
κες που έχουν δικαίωμα προανάκρισης. Επίσης οι 
έχοντες δικαίωμα προανάκρισης Αστυφύλακες και 
οι βαθμοφόροι μέχρι το βαθμό του Υπαστυνόμου 
Α’. Με το άρθρο 7 παρ. 7 του ν.3685/2008, 
όπως τροποποιήθηκε με πδ. 82/21, ορίζεται ρητά 
ότι οι Αστυνόμοι Β’, Υπαστυνόμοι Α’ και Υπαστυ-
νόμοι Β’ εκτελούν τα καθήκοντα του βαθμού τους 
και κατέχουν οργανική θέση του βαθμού τους. Με 
το νέο ΠΔ, όμως, προβλέπεται μόνο για τους 
Αστυνόμους Β’ του ν.3686/2016 να εκτελούν τα 
καθήκοντα αξιωματικού υπηρεσίας. 

Η απόφαση της κυβέρνησης να ολοκληρωθεί η κατασκευή του Φράχτη κατά μήκος των 
140 χλμ των ελληνοτουρκικών συνόρων, είναι δεδομένη. Ήδη έχουν κατασκευασθεί 37,5 
χλμ ενώ μετά τις ανακοινώσεις του κ. Πρωθυπουργού στον Έβρο, θα εφαρμοστεί η σύμ-
βαση για την κατασκευή επιπλέον χιλιομέτρων, με κόστος 100 εκατ. ευρώ, τα οποία έχει 
προβλεφθεί να καλυφθούν από τον τακτικό Προϋπολογισμό της χώρας μας. 
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«Στα Ευρωπαϊκά Ταμεία τα οποία 
εγκρίθηκαν το 2022 και 
διαχειρίζεται το Υπουργείο 
Μετανάστευσης για την επόμενη 
επταετία, υπάρχουν 100 εκ. ευρώ 
εγκεκριμένα για 80 χλμ επιπλέον 
έργων επιτήρησης των συνόρων.  
Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή θέλει να 
είναι επιλέξιμα τα συνοδά έργα, 
δηλαδή τα φυλάκια, τα συστήματα 
επιτήρησης. Αυτά είναι απολύτως 
εξασφαλισμένα. Εμείς λέμε ότι 
πρέπει να είναι επιλέξιμος και  
ο ίδιος ο φράχτης». 

Νότης ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ 
Υπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου


